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ŠTO ĆE BITI SA 150 DJ
Komu pripada 

oko 150 radnika 
koji su 

donedavno radili 
u Robnoj kući 

»Centar« • Što 
kažu radnici, 

uprava, gradski 
čelnici i zakupci • 
Sve se, opet, pre
lama preko leđa 
radnika • Do 11. 
studenoga sve bi 
trebalo biti jasno, 

kazala je Mar
gareta Malger, 

regionalna 
povjerenica Samo
stalnog sindikata 
trgovine Hrvatske 

• Zašto su 
»Šibenka« d.d. i 
»Plišac« d.o.o. u 
sukobu • Nitko

Šibenik, 7. studenog
Banka d.d. ŠIBENIK
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B GRADNJA ŠIBENSKE 
KIRURGIJE POČINJE 
KRAJEM GODINE?

KAMEN 
TEMELJAC 
U RUKAMA 
JADRANSKE

BANKE
Stranka 4.

radničke knjižice
Stranka 3

ROBNA KUCA »UNTAR«?

POLJOPRIVREDNA ZADRUGA TRIBUNJ OTKUPILA 25 TONA 
ZELENIH 110 TONA CRNIH MASLINA ZA KONZERVIRANJE 

I RODI MASLINA 
SVAKE GODINE

Novac za otkupljene masline zadruga mora 
zadrugarima isplatiti do sredine studenoga. 
Ali kako osigurati sredstva za isplatu? Vidjet 
ćemo, još ništa nismo definitivno odlučili,
kažu u zadruzi Stranka 6.

ŽUČNA 17. SJEDNICA POGLAVARSTVA 
ŠIBENSKO-KNINSKE ŽUPANIJE 

ŽUPANOV 
PRIJEDLOG 
0 SANACIJI 
»SLOBODNE 
PLOVIDBE« 

PROSLIJEĐEN
VLADI RH

Ivo Baka izvijestio je 
članove Poglavar
stva o tijeku zbi
vanja u »Slobodnoj 
plovidbi« do danas, 
naglasivši da je kao 
doskorašnji predsje
dnik Nadzornog 
odbora, ali na 
prvom mjestu kao 
župan, činio sve što 
je u njegovoj moći. 
Njegova ostavka 
nije bijeg od tre
nutne situacije, već 
je rezultat zakon
skih odredbi. Os
vrnuo se i na zbi
vanja u Općoj bolnici 
Šibenik, istaknuvši 
da su brojni navodi 
Matica netočni

Stranka 2.

RAVNATELJ OPĆE BOLNICE U OSTAVCI dr. IVAN MATIĆ UPUTIO OTVORENO 
PISMO MINISTRU ZDRAVSTVA I ŽUPANU ŠIBENSKO-KNINSKOM

AKO POSTOJI DRUGI NAČIN, OSIM OTKAZA, DA SE 
RIJEŠI EGZISTENCIJA UUDI - POKAŽITE Ml GA

Ravnatelj I. Mati« uputio je otvoreno pismo ministru zdravstva i županu šibensko- 
kninskom koje smo primili neposredno prije tiskanja lista, pa ga s tog razloga neznatno 
skraćeno objavljujemo na 11. stranici
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ŽUPANOV PRIJEDLOG 0 SANACIJI
»SLOBODNE PLOVIDBE« PROSLIJEĐEN

Odobreni 
krediti 

desetorici 
malih 

poduzetnika

O
štru raspravu o dono
šenju Odluke o odo
bravanju kredita de
setorici malih poduzetnika 

za poticanje malog i sred
njeg poduzetništva inicirali 
su neki članovi Poglavar
stva. Davor Škugor je pre
dložio da se donošenje odlu
ke odgodi zbog toga što 
osim imena i prezimena 
onih kojima su krediti odo
breni, Poglavarstvo ništa ne 
zna o tomu za koju djelat
nost i koliko će ti poduzetni
ci otvoriti novih radnih mje
sta. Josip Odak je dao pri
mjedbu na to da se radi sa
mo o uslužnim, ali ne i proi
zvodnim djelatnostima i za
pitao je li to svrha politike 
poticanja malog i srednjeg 
poduzetništva. Ivo Baica je 
postavio pitanje dodjele kre
dita u iznosu od 477.333 ku
ne prijevozniku »Krka pro
met«, s obzirom na to da ne
maju koncesiju za prijevoz 
putnika, odnosno javni pro
met. Mišljenja je da se taj 
kredit ne može odobriti sve 
dok vlasnik ne dobije konce
siju. Za dodjelu kredita grče
vito se borio Božo Erlić, na
glasivši da ukoliko se bude 
odgađalo odobrenje Pogla
varstva za dodjelom kredita, 
a do kraja godine je malo 
vremena, što će biti s raspo
djelom preostalih sredstava 
u ukupnom iznosu od 26 mi
lijuna kuna koje ova župani
ja mora dodijeliti. Bitno je 
svako radno mjesto i nema 
razloga da se sporimo oko 
nečega o čemu je odluku do
nijela Komisija koju smo mi 
imenovali, a Jadranska ban
ka kredite odobrila. Podrška 
za dodjelu stigla je i od Se- 
mire Skugor, Maria Kova
ča, Ive Šinka, Mirka Čale i 
još nekih članova Poglavar-, 
stva. Nakon glasovanja. 
Odluka je donesena. Za nju 
je glasovalo osarn od dvana
est nazočnih članova Pogla
varstva. Tako u realizaciju 
već odobrenih kredita u pr
voj grupi kreću: MIRELA BA- 
ŠIĆ, Murter u iznosu od 70 
tisuća kuna, »Šampinjon« 
vlasnika JERE ČOBANOVA, 
Krčulj u iznosu od 70 tisuća 
kuna, a isti iznos odobren je 
i poduzeću’ »Staklo seryis« 
vlasnika PREDRAGA MA- 
RTINČEVIĆA, Knin, »ŽIŽA« 
d.o.o. ZATON u iznosu" od 
200 tisuća kuna* Isti toliki 
iznps odobren jei poduzeću 
»ROBER« vlasnika ' VINKA 
SLAVICE iz Šibenika, Podu
zeću »GAJ« vlasnika STAN
KA ČELARA 38,6 tisuća ku
na, prijevozničkom poduze
ću »Krka prometu iz Šibeni
ka nešto više od 477tisu
će kuna, dr. K9ENUI MlHA-, 
UEViĆ, privatnoj stomatolo
škoj ordinaciji 99 tisućadcu- 
na, »Elektro Om« d.o.o. Šibe
nik 330 tisuća kuna i podu
zeću »Mali raj« vlasnika MA
RIJANA ANIČIĆA kreditna' 
sredstva u iznosu od 70 tisu
ća kuna.

VLADI RH
O

sim dviju točaka 
dnevnog reda, kao 
nadopuna, a riječ je 
o Zaključku Županijskog po

glavarstva koji se upućuje 
Vladi RH u vezi s rješava
njem »Slobodne plovidbe« i 
donošenjem Odluke o odo
bravanju kredita za potica
nje malog i srednjeg podu
zetništva, na najavljenom 
dnevnom redu našlo se još 
pet točaka. Bez rasprave je 
prošao županov prijedlog za
ključaka sastavljen od pet to
čaka upućen Vladi o tomu 
kako riješiti problem »Slobo
dne plovidbe«.

Izvješće o stanju i kreta
nju kriminaliteta, javnog re
da i mira, te drugih događaja 
na području Šibensko-knin
ske županije tijekom rujna 
ove godine podnio je Mari
jan Tomurat načelnik PU žu
panije. U iscrpnom izvješću 
koje su članovi Poglavarstva 
primili i u pismenom obliku 
Tomurat je naglasio kako je 
PU spremna rješavati sva za
konski nedozvoljena djela, 
te da je tijekom rujna zabilje
žen uspjeh u otkrivanju ra- 
spačivača droge, razbijen la
nac krivotvorenja novčanica 
koje su se pojavile na po
dručju Knina u kafiću »Eipa- 
so«, otkriveni su krivotvorite
lji čekovnih kartica i čekova

--------- NOVO NEZADOVOLJSTVO MEĐU ŠIBENSKIM PROSVJETARIMA ---------

»PUGELNICE« DOBILI RAVNATELJI I ČISTAČICE
P

rije destak dana na žirora- 
čun svih šibenskih osnov
nih i srednjih škola upla
ćena je naknada za štrajkolom- 

ce koji su bojkotirali veliki štrajk 
prosvjetara u lipnju ove godine. 
Ta naknada, popularno nazva
na »pugelnica« unijela je novo 
nezadovoljstvo i nemir i među 
šibenske prosvjetne djelatnike. 
Kontradiktorni podaci o broju 
štrajkolomaca što su ih-javnosti 
predstavljali Županijski ured za 
prosvjetu i kulturu, sjedne stra
ne, i sindikalni povjerenici šiben
skih škola, ponovno su došli do 
izražaja. Dok su sindikalci govo
rili kako je štrajk podržalo oko 
90 posto prosvjetara u sred
njim i 80 posto u osnovnim ško
lama, u Županijskom uredu za 
prosvjetu tvrde kako je za vrije
me štrajka radilo oko 50 posto 
prosvjetnih djelatnika. Različiti 
prikaz štrajka nimalo ne čudi sin- 
dikalce, jer se prikazom većeg 
broja onih koji rade, no Stoje to 
bilo u stvarnosti, želio se umanji- 

■ ti značaj štrajka 4 složnost pro- 
' svjefara. Sada kada je trebalo. 
'. nagraditi poslušnike u zbornica

ma je nastala nova zbrka, jer su 
se na popisu Štrajkbrehera našli 
i oni koji su bili u štrajku.

Zbog svega toga zamjenik 
sindikalnog povjerenika Tehnh 

. čke škole Duško Živković sa
zvao je proteklog petka za vrije* 
me velikog odmora kraći pro
svjedni sastanak. Tom je prigo
dom istaknuo kako su ravnatelji 
paušalno ispunjavali tablice o 
broju štrajkaša. Navodeći pri
mjer svoje škole, Živković je ka

na području Šibenika, počini
oci razbojništva na području 
Promine, gospodarski krimi
nalitet u jednom vodičkom 
poduzeću, te još niz drugih 
slučajeva. Među njima je i 
slučaj razotkrivanja lanca se
damnaest provala u stanove 
u Šibeniku. Lopovi su, kako 
je kazao Tomurat, nakon 
upornog rada šibenskih poli
cajaca uhićeni. Pozivajući 
sve građane na suradnju, u 
cilju sprečavanja i što uspješ
nijeg otkrivanja bilo koje 
vrste kriminaliteta, Tomurat 
je na suradnju pozvao sve 
društvene i političke subjek
te.

Članovi Poglavarstva pri
hvatili su Izvješće o poslova
nju i organizaciji rada Opće 
bolnice Knin za 1997. godi
nu. Ta bolnica, podsjetio je 
njezin ravnatelj, dr. Milan Bi- 
čanić, organizirana je nakon 
»Oluje« u zdravstvenu usta
novu. Danas su, kazao je, za
dovoljni opremom kojom ra
spolažu, kadrovima koji tu ra
de, ali imaju višak prostora. 
Naime, postoji ideja da se na 
četvrtom katu bolnice koji 
se sada ne koristi, uredi pro
stor za starački dom. Taj pri
jedlog upućen je nadležnim 
ministarstvima, objasnio je 
Josip Odak, gradonačelnik 
Knina, jer njihova namjera je 

zao kako u toj školi nije bilo 
štrajkolomaca, jer svi su radili 
svoj posao, nitko nije ni za koga 
ništa odradio. To što neki ljudi 
nisu podržali štrajk, ne znači da 
su štrajkolomci, jer nastave, niti 
rada s učenicima u vrijeme štraj
ka nije bilo. Ipak prema ravnate1 
Ijevoj listi na koncu se ispostavi
lo da pugelnicu treba dobiti 14 
zaposlenih u prosvjeti.

— »Pugelnica« je podijeljena 
samovoljom ministra Pugelnika 
kojeg je podržala Vlada. Ta je 
odluka neustavna i nemoralna, 
a nagrada je za poslušnost — ka
zala je Ankica Spahija županij
ska povjerenica Nezavisnog sin
dikata zaposlenih u srednjim 
školama. Jedan od ciljeva po
djela »pugelnica« je da se.razbi- 
je zbornice, odnosno sindikate. 
No, nas je ta ista vlast naučila 
da budemo jako strpljivi, tako 
danas na njihovu žalost ni ovim 
postupkom nisu razjedinili.

Ankica Spahija ističe kako 
je već upućena tužba Ustav
nom sudu u vezi s podjelom na
knade štraikolomcima, te doda
je kako je Nezavisni sindikat za
poslenih u srednjim školama i 
ovaj put dobio podršku nekih 

. svjetskih organizacija, među 
ostalim i »fnternacional educati- 
on«, te svih većih američkih ra
dničkih sindikata.

— Mi tražimo da se zaklju
čak Sabora o selektivnom pove
ćanju plaća najzad počne ostva
rivati. Za »pugelnice« je izdvoje
no 106 milijuna kuna, što je za 
oko 20 posto manje od novca 
kopji bi u ovoj godini trebalo 
izdvojiti da se provelo selektiv

Osobno som sa suradnicima 
radio na rješavanju problema
»Slobodne plovidbe«

obzirom na zbivanja 
oko »Slobodne plovid
be« i pisanja u tisku o

podnošenju moje ostavke mo
ram vas izvijestiti da nisam s 
predsjedničkog mjesta odstu
pio u teškim trenucima za 
»Slobodnu plovidbu« da bih 
izbjegao odgovornost, već s 
razloga što sam se s tog mje
sta morao povući u skladu sa 
Zakonom o državnim dužno
snicima koji je donesen 28. 
srpnja, a koji određuje da se 
na mjestima predsjednika 
nadzornog odbora oni ne mo
gu nalaziti, kazao je na sjedni
ci Poglavarstva Ivo Baica. 
Podsjetio je članove Poglavar

da se u postojećem stara
čkom domu u središtu Knina 
otvori hotel koji Knin nema. 
Međutim, kako obnovu tog 
objekta financira niz među
narodnih organizacija, a po
taknuo ju je UNHCR, pitanje 
je što će od svega biti. Inače, 
kninska policija je prošlu go- 

..dinu završila s gubitkom od
1,9 milijuna kuna. Ukupno 

no povećanje plaća — rekla je 
Ankica Spahija, smatrajući ka
ko je i to dokaz neželje da se 
prosvjetarima pomogne, jer je 
očigledno da novca ima.

Najveće razočarenje, a mo
žda čak i ljutnju među šiben
skim prosvjetarima izazvala je 
odluka ravnatelja da »pugelni
cu« i sami sebi dodijele.

— Ravnatelji za vrijeme štraj
ka nisu imali što raditi, pogoto
vo ako je kolektiv bio složan. Mi 
Smo se o svemu brinuli, a onao 
Što nismo napravili za vrijeme 
štrajkđ, kasnije smo nadoknadi
li) Zato je odluka ravnatelja da 
»pugelnicu« podijele sami sebi 
sramotna — izjavila je Helena 
Grubišić, donedavna povjereni
ca Sindikata hrvatskih učitelja u 
OŠ Jurja Šižgorića.

Osim ravnatelja, među oni
ma koji su dobili »pugelnicu« 

stva o tomu što je sve, prije 
svega kao župan, zajedno sa 
bivšim vodstvom činio i na 
što je sve Vladu uzporavao 
glede teškog stanja. Zadnje pi
smo koje je upućeno Vladi RH 
o slučaju »Slobodne plovid
be« sadrži nekoliko točaka, 
među kojima su da od Vlade 
RH najžurnije očekuju očitova
nje o »Slobodnoj plovidbi« i 
brodarstvu Šibensko-kninske 
županije uopće. Stoga podrža
vaju svaku odluku Vlade ko
jom će biti zbrinuti svi zaposle
nici »Slobodne«, a vjerojatno 
je to formiranje nove brodar
ske kuće u Šibeniku.

Ivo Baica se osvrnuo i na

je zaposleno 94 djelatnika 
medicinskog i drugog po
trebnog osoblja. Izvješće je 
jednoglasno usvojeno.

Isto tako usvojeno je i 
Izvješće o poslovanju Zavo
da za javno zdravstvo Šiben
sko-kninske županije za 
1997. godinu, a uz neke iz
mjene i Prijedlog zaključka o 
davanju mišljenja na Prije

najviše je administrativnog i teh
ničkog osoblja. No, neki nastav
nici i profesori nisu se libili uzeti 
»Judine škude« premda su Čla
novi sikdikata. I premda sindikal
ni povjerenici šibenskih sred
njih škola još uvijek nemaju pot
pune podatke za sve škole po
znato je da su u Gimnaziji na po
pisu zd »pugelnicu« uz ravnate
lja. još dvoje zaposlenih koji 
obavljaju adjninistrMivne i teh- 
ničkoposlove. Novac još uvijek 
nije podijeljen, a priča se kako 
će ga.ravnatelj usmjeriti u hu
manitarne svrhe. U Ekonom
skoj školi »pugelnicu« je dobilo i 
četvero profesora, knjižničar. 
Zanimljivo je da su je odbili nie- 
ki koji •obavljaju tehničko-admi- 
nistrativne poslove. Podaci iz 
Škole za obrtnička zanimanja ni
su službeni, budući da ravnate
ljica nije dopustila sindikalnom 
povjereniku uvid u dokumente. 

slučaj podnošenja ostavke do
sadašnjeg ravnatelja Opće 
bolnice Šibenik Ivana Matica 
te kako je kazao, njegovo istu
panje u javnosti. Prema njego
vim riječima, ne može se složi
ti s tvrdnjama Matica da nije 
dobio »blagoslov« ministra 
zdravstva Zeljka Rainera 
zbog toga što nije otpustio 
150 zaposlenika viška, da se 
za stanje u bolnici ne može kri
viti županijsku vlast i njega 
osobno. I sam se, kako kaže, 
zalagao za to da se donese je
dan konkretan plan po koje
mu bi se problemi šibenske 
bolnice riješili. Što se tiče vi
ška radnika, kazao je, niti bivši 
ministar Hebrang niti sadašnji 
Rainer nisu kategorički rekli 
da se taj problem mora riješiti 
preko noći. Stoga su mu neja
sne i neprihvatljive Matićeve 
izjave.

dlog programa prostornog 
uređenja Republike Hrvat
ske. Usvojen je i prijedlog 
odluke o obavljanju javnog 
prikupljanja ponuda'26- do
djelu koncesije za luku po
sebne namjene - Luku nauti
čkog turizrha na području ka
tastarske općine Donje Polje- 
Zablaće.

K. RUDAN

Neslužbeno ipak saznajemo ka
ko su »pugelnicu« uzeli i profe
sori koji su članovi sindikata. U 
Medicinskoj i kemijskoj školi 
»pugelnicu« su uz ravnateljicu, 
dobili spremčica i podvornik. a 
u Tehničkoj, tajnik, jedani profe
sor i tehničko osoblje. Saznaje
mo da je ravnatelj Milan apeča 
najavio vraćanje svoje »pugelni
ce«.

U Ugostiteljsko turističkoj 
školi četiri su zaposlenika dobi
la »pugelnicu«, ali orla nije podi
jeljena, a ravnatelj Vitomir Pa- 
škov novac namjerava utrošiti 
za potrebe škole. Zanimljiva sli
ka vezana uz »pugelnice« poka- 
zalo se u Industrijsko-obrtničkoj 
školi gđj^su svi djelatnici bili u 
štrajku, a pugelmcg su naa kon- 
gu svi dobili, a tek neki odbili pri
miti.Najmanje članova sindika
ta ima među djelatnicima Pro
metne škole gdje je.većina radi
la za vrijeme štrajka, pa su* dje
latnici na čelu s ravnateljem uze
li svoje pugelnice! Jedino je vje
roučitelj odbio primiti taj novac.

Primjer ravnatelja Ugosti-, 
tehsko-turijtičke.škole pokazuje 
kako su ravnatelji ipak mali mo
gućnost odlučivanja što i kako 
utrošiti spornu »pugelnicu«. I u 
nekim drugim gradovima Hrvat
ske bilo je ravnatelja koji nisu sir 
jepo slijedili ministrov naputak. 
Zbog svega ovoga, ali i lošeg po
ložaja prosvjetnih djelatnika u 
Hrvatškoj I šibenski prosvjetari 
pridružit će se jednodnevnom 
štrajku upozorenja što ga je Ne
zavisni sindikat zaposlenih u 
srednjim školama najavio za 
12. studenoga.

Marija LONČAR
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S
to će bih » »ka 1 SO. m 
da već bivših djelatnike 
Robna kuće HOhtet«. 
č«* su radna mjesta nestala u 

plemenu u noći lb listopada 
Ove godme? Kame danas pri 
padaju" »Sibenku- dd »Plrt 
Cu«d® o, Zavodu za zopoklja 
vanje ili nekom trećem? Pre 
ma svemu Što a« ovoga ^e 
dna zbivalo oko toge dokazne 
da rte redi O jednom zamrše
nom Čvoru koji netko treba r*> 
znjekm

Sve je počelo u ponedje 
ijek na Dužni dan kada su m 
rednim, a među njima je ponaj 
vrte žena prodavačica aponta 
no okupile u ekladištu Robne 
kuće «jednim pitanjem iao će 
biti * njima i komu pripadaju 
Nakon što »u. većini, benštzeri 
uručiš radne knjižice mje rm te
le jaano komu we » rednim knjt 
boama obratm Do njih eu str 
gle mtotmectje navodne iz 
Uprave r&benke- dd da nj« 
bove rodne knjižna h*b« preu 
zeti »PhŠec« <4 0 Direktorica 
Vinka Redovit, koja je ovog 
ponedjeljke bila zajedno «a 
ptotmjak radnika u ekkadrt 
nom prostoru Robne kuće u 
vrijeme prosvjeda izjavila je:

- PtoMem je u tomu Što se 
mantpulna radnicima Najmo 
primatelji su sklapali ugovor 
sa »iibenkom« dd koja je vio 
snik Robne kuće Prema ugo
voru sklopljenom s najmogn- 
matebima. ukoliko dođe do re 
skida ugovora Hi najmoprima- 
telj vike ne produži ugovor sa 
»Šibenkom« dd, u Ugovoru 
stoji da je »&ib*nka« d d obve
zna primiti radnike. Sada je 
ispalo nešto sasvim drugo 
»Phšaodo.o nije po toj osino 
vi dužan primiti tadntke. dakle 
preuzeti njihove radne knjih 
ce Uostalom i mi smo ©stali 
bat svega, pa također dijelimo 
istu sudbinu s ostalim radnici 
ma koji su torti zaposleni kod 
franšizera. kazale ja Radovtć 
ka

U svoj toj zbrci. radnici ka
žu kako ne znaju komu pripa
daju. niti znaju što dalje Nitko 
im se nije obratio niti im upu
tio savjet što i kako dalje

-■ Nažalost, sve što dozna- 
jamo o nama t našoj sudbini 
doznajomo iz medija Nije Ii 
sramotno što nam se nitko, se 
demnaest dana nakon što je 
izgorjela Robna kuća, a time i 
naša radna mjesta, nitko iz 
Uprave »šrbenke« nije obra
tio, rekla je jedna od radnica

Čekate su i dočekale, na 
kori četiri sata čekanja u skla
dišnom prostoru Robne kuće, 
predsjednika Uprave »Šiben 
ka« d d Zdravka Plenču On 
je, naime, predložio — kako su 
nam kazale zaposlenice — da 
u Upravnu zgradu dođe pet ih 

' šest predstavnika, s kojima se 
može kulturno razgovarati o 
problemu, ali one su inztsttrale 
na tomu da se on pojavi tu i 
pred njima svima Njegov dola 
zak protekao je u vrlo neugo 
dnoj i teškoj atmosferi Napu 
di i pokušaji odgovora slijedili 
su s obje strane Ono Što je 
uspio kazati, na nazovimo ga 
zboru radnika, prije je kazao

KAMEN SPOTICANJA - 
ROBNA KUĆA CENTAR?

novinarima »Uhvatili« smo ga 
u Upravno, zgradi, zajedno » 
Članom Uprave RoŽaderom 
čodakom

Tko kog« var«?
— U zapisniku m sastanka 

Uprave eSbanfce« d đ od 1 ? 
listopada među ostalim stoji 
da to više nisu radnici na teret 
henšizera. već »Stbenke« đ.d» 
neovisno o tomu gdje će se ne- 
lart« i Kakva je sudbino »&ben 
Ne« dd Ukoliko netko od tren 
šizero nade prostor u građu i 
ne bek uzeti radnik« oni se mo
gu vratit, u »šibenku« dd, ka- 
zeojePlenća

Prema njegovim riječima, 
sve zamolbe prema Vladi RH 
u pomoć u saniranju Šteta ne- 
stalih od požara na robnoj Ku
ća Centar išle »u na ime »Phš 
ca«. koji je gospodario Rob 
nom kućom Stoga Uprava 
smatra da je »Fhšac« d o o taj 
koji mota »prihvatiti« rodne 
knjižica zaposlenika, kako bi 
Vlada odobrila financijsku po
moć za obnovu Robne kuće 
»Centai*

Naima, »Albanka* dd je 
dobila već dovoljno novca od 
Vlade za »oporavak«, ah opo 
tavka nije bio. Prodano to sve 
što se moglo prodati i »Šiban 
ka« d d egzistuela ja od stad 
stava koja su <m dostavljali, 
odnosno plaćali franšize« No, 
što dalje? Predsjednik Upiave 
Plenča uporno tvrdi da zapo
slenici izgorjele Robne kuća 
motaju biti pujavljem na »Pir- 
šac« d o o Jedino tako, kaže, 
stanje Ca sa sanuan jer sve 
molbe prema Vladi RH upuće
na od strane »sibenke« d.d 
namijenjene su — ukoliko sred
stva budu odobiena da sa pla
siraju preko »Phšca« do.o

Nužno je postaviti pitanje 
kako ja moguće od Vlade RH 
traži« sredstva za obnovu 
objekta koji nije u vlasništvu 
»Phšca« d o.o, već u vlasniš
tvu »Šibenke« d d. Na to pita
nje nismo dobili odgovor

Plenča je kazao kako se 
maksimalno trude oko toga 
da se učini sve u čiju zaštite ra
dnika

Istodobno, kazao je Plen 
ča. radi se na procjeni štete 
učinjene požarom, a prema 
Vladi se ide sa činjenicom da 
je riječ o problemu koji se mo
že svrstati u rang elementar
nih nepogoda

— Svi zahtjevi prema Vladi 
idu proko »Phšca« i mi imamo 
koncepciju da sve to proradi 
Svi franšizeri su izrazili želju 

da se vrate u Robnu kuću 
»Centar«, prema tomu naš je 
interes da Vlada odobri Med 
Stva za obnovu tog objekta, ke 
Zao jeRenča

Treći listopada članovi 
Uprave poduzeća »šiberAe« 
dd Žilavko Renta<Božadar 
CatiaK ta predstavnici tranti 
zeta, kao < direktorica »Rdce« 
M suradnicama sestah KM« 
gradonačelnikom Šrbemka 
frankom Čekom

Prema izjavi grodoneftetro 
ka Franka čeke, upućen je te 
hljev Vladi RH da hnanojski 
pomogne radnicima izgorjele

Sto će dru s i komu pnptciaju?

Robne kuće »Centar« Prema 
njegovim riječima. Vlada će 
osigurati srodstva za isplatu 
mmimalea za radnike za jedan 
mjesec, a potom slijedi hnan 
cijska potpora za obnovu Rob
ne kuće. Očekrvati je. da će 
Vlada pomoći u obnovi Robne 
kuće »Centar«, ustvrdio je če
ko Uvjet za to je utvrđivanje 
štete nastale u požaru na tom 
objektu, Grad će sredstvima iz 
proračuna pomoći u saniranju 
sadašnjeg stanja, prije svega 
za potrebnu ekspertizu kojom 
će se utvrditi iznos štete Tako
đer će. zajedno s Upravom »st- 
benke« poraditi na osigurava
nju sredstava za uređenja po
zornija Robne kuće »Centar« 
kojt nije stradao u požaru.

Margareta Malget. tegio- 

nHns povjerenica Samostal
nog sindikata trgovac* Hrvat 
oka. boravila je u StbenAu u 
četvrtak također u skladiš
nom prostotu Robne kuće 
»Centar«« nekadašnjim djelat 
nacene te kuće Razgovaralo 
S4 IM zatvorenih atMk no na* 
kon svega Margareta Melger 
je kazeta zašto je došla t što je 
u zaposlenom« dogovorna

Sto k«iu šinrfškelci?
— Održah smo satanak « 

članovima Samosietnog sand« 
kota rt go»ine Hrvatska u Rob 
noj kući »Centar« Kao regio
nalna povjerenica Samostal 

nog sindikata trgovaca Hrvat 
ske za Dalmaciju organizirala 
sam ovaj sastanak Osjećam 
se obveznom da im pomo
gnem ukoliko to mogu, ne sa
mo njime već i »Šibenki«. što 
sam uostalom radila i u prote
kle tri godino kao predsjedni
ca Nadzornog odbora

Na današnjom sastanku sa 
zaposlenicima kod tranšizera 
koji su. kao i radnici izgubili 
svoj prostor i radna mjesta u 
katastrofalnom požaru zaklju
čak jo kratak i jasan; radnici že
le znati svoj status. Objasnila 
sam im i obvezala se da se do 
11. studenoga riješi pitanje 
statusa tih ljudi Problem je u 
sljedećem nesporazumi ih ne- 
jasnoće, pa možda i sukobi 
između »Sibenke« d.d i »PliŠ- 

ca-doo nemoguće ine srne 
ju vodrt> preko leda ov<h radne 
ka Ti radmo su tn gochne radb- 
h u Robnoj kući »Centar« i na 
neki neto »hren*« »Šd>enku* 
dd r zaslužuju da barem zna
ju <*bnu O tomu gdje su r ko
mu pripadaju te kada će ko
načno bm r arr^ešene dvojbe 
O tomu komu pnpadaju Pro
blem je utokko veći što se po 
java mora izvršni u roku od 
ocem dana što se putanje 
zdravstvenog osiguranja mo
ra također regUkrao Ovim se 
ljudima mora kazao tko preu» 
ma odgovornost odnosno ob 

vezu da sva ta prava ostvare, 
kazala je Malger

Među 150 zaposlenika 
kod ft anšizera. trenutno posto
je tri grupe suočene s proble
mom kako dalje

— Jedna je grupacija onih 
kojima su franšize« uručili ra
dne knjižice, a zdravstvene 
knjižice su im jednostavno po
ništene Dakle, dobili su odja
vu i s tim papu ima šetaju od 
nemila do nedtaga Droga gru
pacija su oni kojima franšize« 
još ništa nisu učinili, dakle ni
su im vratili dokumentaciju, te 
čekaju što ce se dalje zbivati I 
treća grupacija su franšize« 
koji kažu da svojim djelatnici
ma u izgoijeloj Robnoj kući ne
će dati otkaz naglašavajući: 
dok živimo mi živjet će i om s 
nama

Cđj sastanka je. prije sve
ga, kako rtješdr njrftov stotu«, 
zajedno s Nadzornim odbo
rom. I« vodstvom «5rbfcnke« 
dd, ah da se sve ne prešom 
pttUui kada radn*a kazala je 
Malger Jedmcrtj ovog sastan
ka je teo da se reče istina um 
Ijudkma. kazati on nj.ihc>va pra
va. te konačno, njihov pro- 
blem njetai u njihovu konst 1 
na kraju moram tttoknub da 
će jedno orgamziram moć> db 
ćr do svoph prava Ne žefcmo 
nerade i stoga smo rti organro- 
rak Radno su izabrali svoje 
predstovnde. onaju mene kao 
smdkainog povjerenja । uvje
rena sam da ćemo zajedmčkj 
uspje* raznješrb ovu srtuacgu. 
kazala je Matger

Oko 150 djeiamša izgorje
le Robne kuće »Centar« učlar»- 
lo se u Samostalni smdHkat tr
govine Hrvatske Vjeruju da 
ćesmtajsndfcatpomočiurje- 
šavanju problema s kopma su 
suočeni, a to je gdje i komu pn- 
padaju Ovi radno prema nje- 
čama Maigerove ne snuju a ne
će ostao bez posla Sve dok se 
ne njeb pitanje tko je odgovo
ran da prm te radnake. a pre
ma rgona je to »Šđzenka« dd, 
jer o tomu postoje dokazi zabi- 
Iježeni na papiru

— Ako je u pitanju pomoć

Vlade RH i ostalih državnih in
stitucija, mi ćemo i u tom dije
lu bm kooperativni, zajedno s 
ostalim strukturama promo- 
stit ćemo i taj dio pitanja. Ah, 
mora se znati da sve dok po
stoji »Šibenka« d d. neće i ne 
snuju ostati bez posla, zaključi
la je M Malger

Nakon tog sastanka i uči*- 
njtvanja u Samostalni sindikat 
trgovaca Hrvatske, a učlanilo 
ih se oko ISO. djelatnici izgo
rjele Robne kuće »Centar« oti
šli su. barem nam se tako uči
nilo. mirniji svojim kućama 
Sljedeći susret najavljen za 
11 studenoga možda ce doni
jeti i konačan odgovor na sve 
što se u zadnjih sedam dana 
zbilo.

K. RUDAN
(Snimio R GOGER'
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DOSADAŠNJI RAVNATELJ ŠIBENSKE BOLNICE dr. IVAN MATIĆ PODNIO OSTAVKU

»NISAM IMAO MORALNE SUME Ml UIIDE«
B

ez sumnje, vijest o 
ostavci donedavnog 
ravnatelja šibenske 
Opće bolnice, dr Ivana Mati

ca jer. kako je i sam rekao no
vinarima. nije imao ni snage 
ni morala dati 150 otkaza, 
odjeknula je u šibenskoj jav
nosti kao još jedna socijalna 
bomba nakon slučaja Robne 
kuće Centar, a potom i »Slo
bodne plovidbe«.

iako je. nakon isteka nje
govog ravnateljskog manda
ta. dr. Matić dobio zeleno 
svjetlo od Upravnog vijeća 
bolnice da se ponovno kandi
dira. suglasnost za svoje ime
novanje nije dobio od mini
stra zdravstva dr. Rainera.

- Ministar Rainer kazao je 
na prethodnim sastancima s 
ravnateljima bolnica kako ne
će dati suglasnost ravnatelju 
koji nije u prethodnom razdo
blju riješio problem viška za
poslenih. Mislim da je to nje
govo logično razmišljanje i 
ako je to jedini razlog, a misli 
da jest onda od ministra ra
sa m dobio suglasnost Ja ni
sam imao moralne snage lju
dima koji su pet ili sedam go
dina sa mnom radili u ratu 
uručiti otkaz. Dakle, ja mislim 
da je vršak radnika razlog što 
nisam dobio suglasnost mini
stra On je rekao našem župa
nu kako ne vjeruje da ću ja 
moći riješiti problem viška 
uposlenih - kaže dr. Matić.

Šibenska bolnica ima pre
ma nekim procjenama oko 
150 radnika viška. Dosadaš
nji ravnatelj, kako to on i sam 
ističe, zalagao se za prirodni 
odljev viška što znači poste
peni odlazak u mirovinu ta
kvih radnika. Međutim, ta
kvom »metodom« problem vi
ška uposlenih u šibenskoj bol
nici rješavao bi se u narednih 
deset godina Ako je istina da 
dosadašnji ravnatelj bolnice 
nije dobio suglasnost svog mi
nistra jer za svog mandata ni
je riješio problem viška upo
slenih. nameće se pitanje u 
kajem to onda roku »preko
brojni« radnici bolnice mora
ju biti zbrinuti.

Predsjednik Upravnog vi

jeća šibenske bolnice Rade 
Ivas izjavio je kako nikakvi ro
kovi nisu postavljeni.

- Uprava Opće bolnice vje
rojatno će dati prijedlog kako 
riješiti problem viška zaposle
nih i to na zadovoljstvo svih. 
Sigurno je da se Upravno vije
će bolnice neće složiti da se 
ljude jednostavno proglasi 
tehnološkim viškom i da ih se 
pošalje na ulicu. Izradit će se 
kvalitetan program u okviru 
programa sanacije bolnice ka
ko bi mogla normalno nastavi
ti s radom - kaže Rade Ivas. 
On je dodao kako je ministro- 
va odluka da ne podrži retme- 
novanje dosadašnjeg ravnate
lja njegova slobodna odluka 
u koju ne ulazi Upravno vije
će. Međutim. Ivas je mišljenja 
kako problem viška zaposle
nih u šibenskoj bolnici nije je
dini razlog takvoj ministrovoj 
odluci. Postoje za to neki dru
gi razlozi, kazao je Ivas novi- 
nanma nakon završenog sa
stanka Upravnog vijeća šiben
ske bolnice proteklog utorka 
na kojoj je Vijeće prihvatilo 
ostavku ravnatelja dr. Matića.

Ostavku podnijela i 
glavna sestra 

šibenske bolnice
Glavna sestra bolnice Katja Desabota potvrdila 

nam je kako podnosi ostavku. Naglašava kako 
je u dva navrata zbog izuzetno lošeg stanja 
uvjeta rada medicinskih sestara ona već dosadašnjem 

ravnatelju nudila svoju ostavku koju on nije bio spre
man prihvatiti.
- Stoga, moram naglasiti kako moja ostavka nije reakci
ja na ostavku dosadašnjeg ravnatelja. Međutim, ja ne 
želim sudjelovati u odlukama koje bi mogle biti nakna
dno donesene. U našoj bolnici nema viška medicinskih 
sestara, ali ja organiziram rad i ostalog pomoćnog oso
blja. Ne želim otpustiti čistačicu i taj dio posla prebaciti 
na medicinske sestre. Unatoč teškim uvjetima uspije
vam za sada zadržati kvalitetnu razinu u radu medicin
skih sestara, ah mislim da se ispod toga ne može ići - 
kaže glavna sestra bolnice Katja Desabota.

Dr. tvan Matić

Međutim, predsjednik Uprav
nog vijeća nije navodio te dru
ga razloge

Nakon obznanjivanja 
ostavke dosadašnjeg ravnate
lja šibenske bolnice, šibenski 
je župan Ivo Baica na sjednici 
Županijskog poglavarstva de
mantirao navode dosadaš
njeg ravnatelja šibenske bol
nice kako je problem viška ra
dnika razlog što mu ministar 
zdravstva nije dao suglasnost 
na reimenovanje

- Ja odgovorno tvrdim da 
je ministar zdravstva svjestan 
viška radnika u šibenskoj bol
nici, ali je protiv davanja otka
za. Ministar inzistira da vod
stvo bolnice radi na planu 
zbrinjavanja viška. Međutim, 
dok se program zbrinjavanja 
viška ne bude mogao prove
sti ministarstvo će i dalje bri
nuti o svim djelatnicima opće 
bolnice - kazao je Baica.

Među 160 radnika koji su 
višak najviše >e nezdravStve-■ 
nih radnika. To nam u razgo
voru potvrđuje i predstavnik

Ivan Matić: »Mislim da je, još 
uvijek neriješen problem viška 
zaposlenih, razlog što mi mini
star zdravstva nije dao sugla
snost na moje reimenovanje 
za ravnatelja« • Župan I. Bai- 
ca: »Ministar zdravstva svje
stan je viška radnika u šiben
skoj bolnici ali je protiv dava
nja otkaza« • Rade Ivas, pred
sjednik Upravnog vijeća bolni
ce: »Ne ulazimo u razloge mini- 
strove odluke. Upravno vijeće 
sigurno se neće složiti da se lju
di jednostavno proglase vi
škom i pošalju na ulicu«

Sindikata radnika u zdravstvu rade sestre sa srednjom spre-
Darko Gulin koji kaže kako će 
se sindikat u svakom slučaju 
sindikalnim metodama nasto
jati oduprijeti mogućim otka
zima. - Već četiri godine po
stoji pritisak na našeg ravna
telja da se otpusti višak zapo
slenih. On je tome odolijevao 
i zalagao se za prirodni odljev 
ljudi koji je doduše dugotra
jan. Mislim da je njegova odlu
ka da podnese ostavku na
kon svega moralan čin - kaže 
Darko Gulin.

Predstavnica Sindikata 
medicinskih sestara podružni
ce Šibenik, Dragica Braniča 
kaže nam kako se o višku me
dicinskih sestara u šibenskoj 
bolnici često govorilo. Među
tim. dodaje ona kada je prije 
mjesec dana stručna komisi
ja iz Zagreba »snimila« prilike 
u bolnici utvrdila je kako za
pravo nema viška medicin- 
slah sestara.

- Naime, medicinskih se
stara Sa srednjom stručnom 
spremom imamo dovoljno, 
ali imamo manjak viših medi
cinskih sestara. Nama dijalizu 

mom iako na takvo radno 
mjesto trebaju doći one s vi
šom. Tijekom rata nije se ula
galo u doškolovavanje medi
cinskih sestara. Mi u sindika
tu ne ulazimo u analizu mini
starstva koje odlučuje koliko 
treba biti zaposlenih, ali će
mo se boriti protiv otkaza - ka
že viša medicinska sestra Dra
gica Braniča. Podružnice sin
dikata koji djeluju u šibenskoj 
bolnici za sada nemaju nika
kve informacije, preciznije po
datke o mogućim otkazima, 
ali su kako kažu spremne rea
girati.

Predsjednik Upravnog vi
jeća šibenske bolnice Rade 
Ivas izjavio je kako će se izra
diti program zbrinjavanja vr
ška radnika naglašavajući va
žnost osiguravanja otpremni
ne. No kakav god bio pro
gram zbrinjavanja viška u ši
benskom gospodarsko-soct- 
jelnom okruženju povećanje 
broja kako onih nezaposlenih 
tako i umirovljenika u našoj 
županiji sve se teže prihvaća.

S. GRUBIĆ

GRADNJA ŠIBENSKE KIRURGIJE POČINJE KRAJEM GODINE?

KAMEN TEMELJAC U
RUKAMA JADRANSKE BANKE
V

eć je u nekoliko navra
ta gradnja šibenske ki
rurgije prema nekim 
najavama bila izvjesna. Ovaj 

put do početka gradnje kirur
gije moglo bi doći do kraja 
ove godine ukoliko Jadranska 
banka odluči dati jamstvo na 
nedavno potpisane ugovore 
između zagrebačke »Mon- 
tmontaže«, izvođača radova 
na kirurgiji, sa šibenskim TLM- 
om i »Rivijerom« kojima je ši
benska bolnica svojedobno, 
od 14 milijuna DEM prikuplje
nih doprinosima, posudila 
ukupno četiri i pol milijuna 
DEM.

Prema potpisanom ugovo
ru, uz garanciju Jadranske 
banke ta dva poduzeća otpla
ćivala bi svoja dugovanja, 
umjesto Šibenskoj bolnici, 
izravno »Morrtmontaži«. Rok 
otplate je pet godina uz po
ček od šest mjeseci, Kako sa

Ukoliko ubrzo domicilna Jadranska 
banka odluci dati jamstvo za vraća
nje dugovanja »Rivijere« i TLM-a, do 
kraja ove godine mogla bi započeti 
gradnja šibenske kirurgije
znajemo od Ivana Ninića, vodi
telja projekta kirurgije točno 
prije godinu dana bio je izme
đu Šibenske bolnice i »Mon- 
tmontaže«, potpisan ugovor o 
gradnji kirurgije. Nakon toga 
je odlučeno da se započnu 
pregovori o sklapanju izrav
nih ugovora između Šibenskih 
poduzeća i izvođača radova, a 
sve da bi se osigurao kontinui
tet u otplaćivanju duga. Sada 
su, kaže Ninić, ugovori konač
no potpisani, a Župan je preu
zeo obvezu da dogovori s Ja
dranskom bankom davanje 

garancije. To bi vrlo skoro tre
balo i uslijediti. On dodaje da 
će Jadranska banka najvjero
jatnije dati garanciju, ali samo 
za »Rivijeru« i TLM. Međutim, 
treće šibensko poduzeće koje 
je prema riječima Ivana Nini
ća, potpisalo ugovor s »Mon- 
tmontažom« o otplaćivanju 
duga je »Slobodna plovidba«. 
Sada, nakon njenog »potonu- 
ća« istražuje se novi model du
ga tog šibenskog brodara koji 
iznosi dva milijuna i dvjesta ti
suća DEM,

Ako je potpisivanje ugovo

ra između izvođača i TLM-a te 
»Rivijere« uz garanciju Jadran
ske banke dovoljno za poče
tak gradnje šibenske kirurgije 
što je s ostalim dužnicima bol
nice kojima je ona svojedob
no posudila novac namije
njen gradnji kirurgije? Prije 
svega pitanje je povrata duga 
bivšeg Fonda za zdravstveno 
osiguranje od oko tri milijuna 
i trista tisuća DEM budući da 
je poznato kako taj dug Hrvat
ski zavod za zdravstveno osi
guranje ne priznaje, čak je 
zbog toga šibenska bolnica u 

svibnju ove godine podnijela i 
tužbu Općinskom sudu u Za
grebu. Saznanja o tomu su pri
lično maglovita i svode se na 
to da je HZZO sada, navodno, 
spreman dogovoriti se oko 
tog spornog duga. Dug »Revi
je« od 4 milijunu DEM trebao 
bi se riješiti njenom sanaci
jom.

S »Montmontažom« ugo
vor o gradnji kirurgije sklo
pljen je na 37 milijuna kuna. 
U to nije uključen« dodatna 
medicinska oprema te troško
vi priključenja vode i električ

ne energije. Prema riječima 
Ivana Ninića odekuje se pozi
tivno rješavanje duga 
HZZO-a. a uz već potpisani 
ugovor između »Montmonta- 
že«. TLM-a i »Rivijere« i uz ga
ranciju Jadranske banke mo
guće je početi gradnju kirurgi
je. On dodaje da početkom go
dine istječe i građevinska do
zvola te da je projekt izgrad
njo kirurgije star već Šest godi
na i on bi, ukoliko se bude če
kalo s obzirom na napredak u 
razvoju kirurgijo, mogao doži
vjeti neke izmjene.

S.G.
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Z
a od &b*Mlka, 
središta župamj«. u kđ* 
jemu M ft dana u dftn 
pasa ili u pfnmmiu nestaju 

objekti i radna mjesta, povn 
bave kolona nezaposlenih, u 
susjednom Omišu koji se na
lazi u području od posebne 
državne skrbi, niču nova ro
dna tijesta. Iza »Dalmacija vi- 
na«, koje je prvo proradilo na
kon oslobađanja top područ
ja od srpskog okupatora, jer 
nije bilo u potpunosti unište
no, uslijedila je obnovn INA- 
OKI »Dmišplasta«. TOF-a i 
GIRK Katuna Ta poduzeća su 
obnovljena, a dio radnika se 
vratio na svoja radna mjesta, 
zahvaljujući pnje svega držav
nim sredstvima uloženim u 
obnovu u ratu razrušenog go
spodarstva Šezdeset zapo
slenih u jednom, četrdesetak 
u drugom, pedeset u trećem 
itd, uz zaposlenike u javnim 
ustanovama, državnim slu
žbama i lokalnoj upravi i sa
moupravi iz mjeseca u mje
sec broj zaposlenih raste. Svi 
su izgledi da će doći do sana- 

Tvornica »Bramac* u Drnišu službeno je s radom počela 23. listopada, a u njoj se proizvodi pokrovni betonski crijep prilagođen i namijenjen 
upravo dalmatinskom i hercegovačkom području

čije i stavljanja u funkciju ne
kadašnje drniške »Farme svi
nja« koju je od »Salonacoo- 
pa«. u čijem je vlasništvu, a 
koji se nalazi u likvidacijskom 
postupku, koji je popraćen 
brojnim kriminalnim radnja
ma. kupio IPK »Osijek«. Bit će 
to novo poduzeće »Drniški pr
šuti« pod patronatom IPK-a 
Osijek, ali prema onomu što 
je najavljeno s novih nekoliko 
stotina radnih mjesta u sko- 
roj budućnosti. Ako se sve to

----------- U DRNIŠU »NKU« NOVA RADNA MJESTA -------------- j-------------

TREBA GLEDATI U BUDUĆNOST
Dok se u Šibeniku iz dana u dan gase ili 
u plamenu nestaju objekti i rodna mje
sta, povećava kolona nezaposlenih, u 
susjednom Drnišu polako ali sigurno 
otvaraju se nova - Nakon »Brama<a«, 
tvornice krovnog crijepa i četrdeset i pet 
novih radnih mjesta uslijedit će otvara
nje i drugih poduzeća i još novih radnih 
mjesta - To je jedini način da tamo osta
nu i vrate se mladi radno sposobni i 
stručni ljudi

obistini, za koju godinu, što 
naravno ovisi o mnogočemu. 
Drniš bi opet mogao brojiti 
dvije, tri tisuće zaposlenih.

Zadnje što se dogodilo, 
vezano za otvaranje novih ra
dnih mjesta, dolazak je stra
nog kapitala u Drniš. Podsjeti
mo, prije petnaestak dana i 
službeno je u funkciju stavlje
na Tvornica »Bramac« u Drni
šu u kojoj je trenutno zaposle
no 45 radnika. Ta austrijska 
tvrtka nije slučajno došla u 

SJEDNICE GRADSKOG POGLAVARSTVA GRADA DRNIŠA

Drniš. Naravno da su ispitali, 
po dobro zapadnjačkom i bi- 
znismenskom sistemu, gdje 
uložiti svoj kapital i što će im 
to donijeti. Svojedobno je bi
lo govora da će ta tvornica 
izrade pokrovnog crijepa do
ći u Šibenik. Sinj ili Knin. Bilo 
je i drugih nagađanja. I, evo 
ih danas u Drnišu. Jasno je 
da u drniški pogon nisu bezra
zložno investirali dvadeset 
milijuna kuna, niti su to učini
li iz nekih humanitarnih razlo

F. Hubler. glavni direktor koncerna Bramac: U Drniš smo uložili dva
deset milijuna kuna isključivo iz poslovnih, prije svega tržišnih, a ne 
humanitarnih razloga. Hi da bismo imali jeftinu radnu snagu. Naš 
koncern je zadnjih godina okrenut svojim ulaganjima u zemlje u 
tranziciji i namjera nam je širiti se dalje

ga. Ocijenili su. naprosto, da 
će tu najbolje i najbrže vratiti 
uloženo i oploditi uloženi ka
pital. Nisu došli niti zbog jefti
ne radne snage kako je na 
naš upit odgovorio Frantz 
Hubler, glavni direktor kon
cerna »Bramac«. Drnišani su 
im ponudili povoljne uvjete 
glede zakupa zemljišta, a rela
tivno brzo su tekli i poslovi 
oko ishodovanja sve potreb
ne papirologije, u rješavanju 
imovinsko-pravnih odnosa, 

od lokacijske do građevinske 
te uporabne i dozvole za rad. 
U svemu su »Bramacu« veli
ku pomoć pružile gradske vla
sti, jer njima je u interesu da 
se otvore nova radna mjesta.

Četrdeset i pet djelatnika, 
koji su prošli probni rad, pro
šli su i osposobljavanje za taj 
posao u bramakovim tvorni
cama u Austriji i Sloveniji. Ra
dit će za oko 2.800 kuna, ka
ko je kazao Hubler ocijenivši 
da je to dovoljna plaća s obzi
rom na prosjek primanja hr
vatskog radnika. Za Drniš su 
se, kazao je, odlučili i stoga 
što se nalazi na dobrom pro
metnom položaju i odatle će 
svojim proizvodima opskrblji
vati osim dalmatinskog i her
cegovačko tržište. Njihova 
poslovna politika je širiti se i 
ulagati u zemlje u tranziciji, 
među kojima je i naša. Ulaga
nje u Drniš nije i zadnje u Hr
vatskoj, kazao je-glavni direk
tor koncerna za boravka u Dr
nišu.

Novom tvornicom, koja 
ima sigurnu proizvodnju, trži
šte. a vjerojatno i budućnost. 

jer ne bi Austrijanac ulazio u 
preveliki rizik, zadovoljno je i 
gradsko rukovodstvo i Dmiša- 
ni. Četrdeset i pet radnih mje
sta znači sigurnost za isto toli
ko obitelji, a postoji moguć
nost proširenja proizvodnje 
ukoliko se prvi rezultati poka
žu uspješnima. Nova radna 
mjesta za kojima Drniš vapi 
jesu budućnost Bez njih je 
ona nezamisliva. Strani ili do
maći kapital Drnišani će, na
ravno ako u tome vide dobro
bit za svoje ljude, objeručke 
prihvatiti, kažu čelnici.

Povratak radno sposob
nih, mladih i stručnih kadro
va to zahtijeva. Teško će se u 
Drniš vratiti mladi ako nema
ju radno mjesto. Radije će 
ostati tamo gdje su se u vrije
me progonstva snašli za po
sao. Uostalom, treba misliti i 
na generacije koje danas u 
samom Drnišu stasaju, koje 
će sutra izaći iz srednje škole, 
završiti fakultete i vratiti se u 
rodni kraj. U tom pravcu idu 
sva razmišljanja Drnišana i 
ljudi koji ih vode.

K.Rudan 
Snimio: R. Goger

SREDSTVA 21M2V0J HUM I SREDNJEG P0DUZHN1STVA
ZNAČAJAN MUK II RAZVOJU IIIHIt GOSRODARSTVA

Drniško Gradsko poglavarstvo na svojoj 18. sjednici, razma
tralo je i jednoglasno usvojilo točku dnevnog reda koja se 
odnosila na Program poticanja malog i srednjeg poduzetniš
tva u Gradu Drnišu. Program bi bio značajna podrška razvitku 
gospodarstva, a odnosio bi se na poduzetnike koji imaju sjedi
šte tvrtke na području grada Drniša, ili osnivaju podružnicu tvr
tke na području grada Drniša, a državljani su Republike Hrvat
ske.

Kao prioriteti u provedbi programa utvrđene su sljedeće 
djelatnosti: poljoprivreda i stočarstvo, proizvodnja ekološki či
stih poljodjelskih proizvoda, proizvodnja i prerada kamena, me- 
taloprerađivačka djelatnost, turističke djelatnosti, seoski turi
zam, popravak i održavanje poljoprivredne mehanizacije, obrt i 
druge uslužne djelatnosti za kućanstvo i turizam, stari obrti 
(mlinar, kovač, proizvodnja susaka, izrada »drniških kapa«), 
kao i drugi oblici proizvodnje.

Radi ostvarenja Programa Grad Drniš odobravat će kredite, 
čiji će maksimalni iznos biti 70 tisuća kuna, dok će udio korisni

ka iznositi najmanje 30 posto predračunske vrijednosti investi
cije, a financirat će se vlastitim sredstvima (gotovina ili osnov
na sredstva) ili vanjskim sredstvima (krediti poslovnih banaka). 
Rok otplate kredita bit će od tri do osam godina uključujući po
ček od šest ili dvanaest mjeseci. Uz dvije točke dnevnog reda 
koje su se odnosile na izmjenu i dopunu zaključaka o raspore
du sredstava za kulturu i šport, najviše zanimanja i polemike 
bilo je oko izvješća o rasporedu sredstava koje je Vlada RH do
značila na ime elementarne nepogode u iznosu od 30 tisuća 
kuna.

Gradsko je povjerenstvo za procjenu šteta od elementarnih 
nepogoda izazvanih olujnim nevremenom i tučom koja je po
godila drniško područje 11. i 12. lipnja ove godine, iznos od 
30 tisuća kuna kao akontaciju podijelilo domaćinstvima, odno
sno malim seoskim gospodarstvima bez dopunskog prihoda 
izvan poljoprivredne proizvodnje.

Sredstva će se doznačiti oštećenim gospodarstvima nase
lja Kaočine i Sedramić, a po domaćinstvu će iznositi tek nešto 
više od dvije stotine kuna, jer je na sjednici odlučeno da troško

vi rada peteročlane komisije budu plaćeni iz proračuna Grada 
Drniša, a ne iz ukupnog iznosa koji je Vlada RH doznačila Gra
du kako je prvotno bilo zamišljeno. Trošak rada komisije iznosi 
4200 kuna, a taj iznos raspodijelit će se na stradala domaćin
stva.

Na sjednici je potvrđeno imenovanje v.d. ravnateljice Dječ
jeg vrtića Milene Nakić. Točka dnevnog reda koja se odnosila 
na razmatranje Odluke o uređenju prometa na području grada 
Drniša još jednom je kao bezbroj puta do sada pokazala nu
žnost da se iz središta grada izmjeste kamioni koji su do sada 
bez posebnih dozvola, ali na žalost i kazni, zaprečavali norma
lan promet i bili velika smetnja i opasnost sudionicima u pro
metu. Zato je na sjednici odlučeno da se ispitaju mogućnosti i 
troškovi uređenja prostora u industrijskoj zoni, kako bi se vaj
no riješio taj problem koji Drnišanima zadaje velike probleme 
već godinama. Odlučeno je također da se asfaltiraju dijelovi 
prometnica u naseljima Siverić i Sedramić u ukupnoj dužini od 
3.5 kilometara.

A. GRCIĆ
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PZ TRIBUNJ OTKUPILA 25 TONA ZELENIH 110 TONA CRNIH MASLINA ZA KONZERVIRANJE

NE RODI MASUNA SVAKE GODINE
N

akon dvogodišnjeg lo
šeg uroda masline, pro
šlogodišnji je bio poseb
no loš. ova se godina za masli- 

nare ocjenjuje relativno do
brom. Na području Šibensko- 
kninske županije nekoliko je 
uljara koje isključivo prerađuju 
maslinu, no tribunjska zadruga 
otkupljuje zelenu i crnu maslinu 
za konzerviranje. Tim poslom 
bave se dvadesetak godina i 
maslina s tog područja je jedna 
od kvalitetnijih, ako ne i najkvali
tetnija. Imaju dugu tradiciju, 
kvalitetu i sigurne kupce. Ali. da
nas kada je u svim područjima 
teško preživjeti, pa čak i opstati, 
ni zadrugarima nije lako. Ža njih 
je sada špica proizvodnje, jer 
maslinu treba otkupiti, konzervi
rati, te tone maslina preraditi u 
ulje. Strojeve za preradu masli
na pripremaju i ovih će dana po
četi i s tim poslom. Tribunjskim 
zadrugarima ova godina, s obzi
rom na dobar urod maslina — 
što im je glavna djelatnost — da
je nadu za oporavak. Veliki trgo
vački centar u Tribunju te nekoli
ko manjih trgovina dali su u na
jam svojim radnicima. U vlasniš
tvu zadruge je i pansion »Zama- 
lin« koji radi tijekom ljeta. No. 
vratimo se maslinama, jer njiho
va je sezona.

— Zelene masline za konzer
viranje počeli smo otkupljivati 
sredinom listopada i otkupili 
smo 25 tona tih masilna od pri
vatnih proizvođača, a crnih oko 
deset tona. Otkupna cijena zele
nih maslina po kilogramu je se
dam i pol kuna, a crnih osam, ka
zao je Željko Žagar, direktor PZ 
Tribunj.

Objasniti će da je otkupna ci
jena crnih maslina veća za pede
set lipa s razloga što se proizvo
đače maslina želi stimulirati da 
beru i crne masline, te da ih da
ju na otkup.

— Radi se o tome što zelene 
prije stignu za berbu, pa ih se 
proizvođači žele što prije riješiti. 
Budući da crne prstižu kasnije, 
ljudi se naprosto boje da ne na
leti krupa ili maslinu ne napa
dne mušica ili drugi nametnici, 
što se znalo prijašnjih godina 
događati, dodao je.

U odnosu na prijašnje i one 
najrodnije godine, urod je ove 
godine zadovoljavajući.

- U odnosu na prošlu godinu 
kada je maslina podbacila mi 
smo u našoj uljari preradili 
osamdeset tona maslina, a ove 
godine očekujemo preradu oko 
stotinu trideset tona. Dakle, ova 
godina spada urednu zadovolja
vajuću što se uroda maslina ti
če. No, također moram navesti 
da na području koje mi kao Za
druga pokrivamo, pružajći uslu
ge našim kooperantima, masli
na nije svagdje isto rodila. Ima 
područja na kojima maslina 
uopće nije rodila. Na vodičkom 
prostoru maslina je dosta dobro 
rodila, također na dijelu tribunjs- 
koga polja, a u zaleđu, primjeri

Konzervirane masline Čekaju u bačvama na punjenje
ProSte je godine u tribunjskoj uljari prerađeno 80 tona maslina, a ove godine očekuju preradu od ISO 
do 150 tona

Ovogodišnji urod maslino na tribunjskom i vodičkom po
dručju zadovoljavajući • PZ Tribunj zelene masline otku
pila po cijeni od sedam i pol kunaz a crne po osam kuna 
za kilogram. • Do sredine studenoga trebali bi početi s 
isplatom sredstava svojim zadrugarima • Kako nama
knuti sredstva • Ubrzo počinje i prerada maslina u njiho
voj uljari za što će za uslugu proizvođači maslina plaćati 
70 lipa po kilogramu • U špici su proizvodne sezone, ali 
suočeni s nizom problema

T
ribunjska se zadruga uz konzerviranu zelenu i crnu maslinu kao glavnim i prepoznatljivim 
proizvodom već desetljećima bavi i konzerviranjem iskošćene masline, te maslinama punje
nima paprikom i kaparom. Također konzerviraju ljutiku koju otkupljuju s primoštenskog po
dručja, jer je ona prema riječima direktora, najkvalitetnija. Konzerviraju i kapulicu, a ovogodišnji 

otkup višnje maraske s tog područja prodali su zadarskoj »Maraski«.

ce, na području Sonkovića je i 
preradila. Kažem, ima nekih po
vršina pa i u našem polju da 
uopće nije rodila, govori Žagar.

Urod maslina, dodao je, ovi
si o nizu čimbenika. Počevši od 
klime, vode, vjetra U vrijeme 
oprašivanja masline, pa i o to
mu koliko čovjek vodi brigu o 
maslini. Također, postoji i ona 
narodna da maslina ne rađa sva
ke godine.

Tko može donos 
reći do dobro 

posluje
Žagar sumnja da će Zadru

ga otkupiti velike količine masli
ne za preradu, jer ju ljudi nera
do prodaju zbog niske otkupne 
cijene. Radije ju zadržavaju za 
sebe, a Zadruga im samć pruža 
uslugu u preradi. Ove će godine 
prerada maslina stajati maslina- 
re 70 lipa po kilogramu i očeku
ju da će preraditi od 130 do 
150 vagona maslina.

- Ovu maslinu koju smo od 
privatnih proizvođača otkupili 
za konzerviranje posao je koji 
ćemo obaviti u roku od četiri 
mjeseca. To je za nas malo po
sla, ali mi tradicionalno našu 
proizvodnju baziramo na doma
ćoj maslini, dakle isključivo s na
šeg područja. Nakon te špice 
posla okp maslina, smanjujemo 
proizvodnju ili pokušavamo uve
sti maslinu za prejadu, rekao je.

Tribunjska zadruga ima 49 
zaposlenika. Na dvije godine 
svoje su trgovine iznajmili svo
jim radnicima koji su po ugovo
ru bili obvezni zadržati i zaposle
nike u tim trgovinama. Ukoliko 
se ugovor ne produži. PZ.Tri
bunj je obavezan primiti nazad 
te ljude. Upitan kako posluju, 
.odgovorit će: »Kao čitava hrvat
ska privreda. Ajme majko! Te
ško i Jadno. A tko može danas 
reći da posluje dobro?« - 

Zadrugarima novac za otku
pljena masline moraju isplatiti'

do sredine ovoga mjeseca. Ali 
sada je problem kako osigurati 
sredstva za isplatu. Vjerojatno 
zaduživanjem. No, »vidjet ćemo 
to, ništa još nismo definitivno 
odlučili«.

Inače, zadrugari kojima će 
po kilogramu prerađene masli- 

' ne Zadruga naplatiti 70 lipa, od 
države će dobiti 89 lipa poticaj
nih sredstava, tako da u tom di
jelu oni neće biti oštećeni. Na
protiv, dobit će 19 lipa po kilo- 
gramu masline.

Konzervirane masline tri- 
bunjski proizvođači plasiraju 
uglaynom na hrvatsko tržište.

- Ono nam je za sada do
voljno i uspijemo svake godine 
prodati sve konzervirane masli
ne. Poznato je da je maslina s 
ovog područja najkvalitetnija, a 
iza nas je dvadesetgodišnja tra
dicija i iskustvo, što je našim 
kupcima poznato. Jedino' što 
smo, kao i ostali proizvođači ra
zličitih vrsta robe, suočeni s pro
blemom naplate, rekao je Ža
gar.

Željko Žagar. direktor PZ Tribunj: »Tko danas može reći da dobro 
posluje?!

Što se tiče suradnje sa za
drugarima, njihova povjerenja u 
Zadrugu, ističe da je ona uistinu 
dobra i da je postignuto obostra
no povjerenje. Poljoprivredni 
proizvođači, pa dakle i maslina- 
ri, svjesni su ukupnog stanja u 
toj oblasti. Razumiju situaciju 
kada dođe do zakašnjenja u 
isplati za otkupljeno, premda bi 
i jedni i drugi bili sretni da toga 
nema. No, to što ih ne napušta
ju. već im se obraćaju za savje
te, dolaze po odgovore na neja
sna pitanja ili s problemima ko

Slavko Grubeiić je s branjem svojih maslina počeo prije desetak 
dana. Ono što ubere, a kaže neloše su rodile, dat će na preradu u 
Zadrugu . .

je ne znaju kako riješiti, znak je 
da je uspostavljena kvalitetna 
suradnja. Osim zadrugara s tri- 
bunjskog područja uz ovu Za
drugu su već godinama vezani i 
oni s vodičkog. Neovisno o to
mu što imaju problema s likvi
dnošću, naplatom, tehnološkim 
viškom i što se bore za opsta
nak »na nogama«. Zadruga uvi
jek mora biti ta koja će servisira
ti i pružati usluge_svojim članovi
ma, zaključio je Žagar.

K. RUDAN
Snimio: R. GOGER



|KULTURA
ARHEOLOŠKA ISTRAŽIVANJA NA Sv. LOVRI U DONJEM POLJU

OTKRIVEN ULOMAK S
PLETEROM IZ 9. STOLJEĆA
Nadvratnik ii 9. stoljeća, koji je bio spolij u jednom od 70 
novootkrivenih grobova, ukrašen je starohrvatskim plete
rom kakav je pronađen i na spomenicima kulture na koji
ma je upisano ime kneza Branimira, a takvih je nalaza do 
sada otkriveno svega pet Nodvratnik « razdoblja kneza Branimira

Uz rani/e istražene. sada je otkrivenojoš 70 starohrvatskih grobova Jugozapadno od današnje crkve sv. Lovre pronađeni su temelji velike, ali za sada nepoznate građevine

A
rheološka istraživanja 
na starohrvatskom loka
litetu sv. Lovre u Do
njem polju ovih se dana privo

de kraju lako u najnovijim istra
živanjima nema spektakularnih 
nalaza, otkriće nadvratnika iz 9. 
st. ukrašenog starohrvatskim 
pleterom s motivom pereca, ka
ko ga zbog oblika na to pecivo 
nazivaju stručnjaci, vrlo je vrije
dno. Naime, do sada )e pleter s 
takvim motivom pronađen na 
spomenicima kulture na koji
ma je bilo upisano ime kneza 
Branimira, a takvih natpisa sve
ga je pet otkriveno u Hrvatskoj. 
Spomenuti nadvratnik prona
đen je u jednom od 70 novotkri- 
venih grobova iz 9.-11 stoljeća 
koji se nalaze neposredno uz 

prethodno istražene grobove 
sjeverno do crkve sv. Lovre. 
Nadvratnik. pronađen vjerojat
no na ruševinama crkve, kori
stio se kao spolij. a od ostalih 
nalaza pronađeno je nekoliko 
prstenova. te brončanih i srebr
nih naušnica.

Prva istraživanja na lokalite
tu sv. Lovre započeo je 1935. 
godine fra Lujo Marun. nasta
vio Zlatko Gunjača 1977.. a od 
1995. istraživanjima rukovodi 
Željko Kmčević. Uz Kmčevića, 
u najnovijim istraživanjima kao 
stručni suradnik sudjelovao je 
Davor Podrug, apsolvent povije
sti na zadarskom Filozofskom 
fakultetu, te studentica arheolo
gije Mari Opačić.

Na osnovi analize ulomaka 

crkvenog namještaja i pletera 
pronađenog na lokalitetu sv. Lo
vre. izvodi se pretpostavka ka
ko su na tom mjestu nekada 
davno istodobno postojala dva 
sakralna objekta.

— lako su nam radovi oteža
ni budući da su grobovi otknve- 
ni na dubini od oko 2 metra, na 
osnovi prijašnjih i sadašnjih na
laza može se pretpostaviti kako 
su na ovom lokalitetu u 9. i 11. 
stoljeću istovremeno postojala 
dva sakralna objekta — dvije cr
kve ili crkva i kapelica — kazao 
je Željko Kmčević.

Osim grobova pronađenih 
sjeverno od današnje crkve sv. 
Lovre. otvorena je još jedna 
sonda i to izvan postojećeg gro
blja prema jugozapadu gdje je 

otkriveno desetak grobova 
uglavnom bez značajnijih nala
za. a pronađeni su i temelji za 
sada nepoznate građevine.

— U ovom trenutku ne mo
žemo reći je li to bio zid. odno
sno bedem ili možda čak neki 
objekt — rekao je Krnčević.

Nesumnjivo, sv. Lovre i da
lje će predstavljati izazov za Ši
benske arheologe. Nakon ovo- 
jesenskih. radovi će se nastaviti 
i u idućoj godini, a intenzitet ovi
si prvenstveno o doznačenim 
sredstvima, koja su ove godine 
financirali Sibensko-kninska žu
panija i Ministarstvo kulture.

Arheološki lokalitet sv. Lo
vre vrlo je važan za izučavanje 
nacionalne povijesti i arheologi
je. o čemu svjedoči cijeli niz izni

mnih nalaza pronađenih još od 
prvih istražnih radova. Na tom 
je lokalitetu pronađen ulomak s 
prvim spomenom sv. Mihovila 
na šibenskom području iz 9. 
stoljeća, te ulomak kamenog cr
kvenog namještaja s natpisom 
»rex«. Dvije, vjerojatno starohr
vatske ume iz 7. stoljeća govo
re u prilog teoriji kako su Hrvati 
na ovom području živjeli od sa
mih početaka doseljenja a do
sta prije osnutka Šibenika. Prije 
dvije godine istražena su četiri 
starohrvatska groba iz 12.-15. 
stoljeća koji su bili poklopljeni 
mooolitnim pločama, a u koji
ma je pronađen starohrvatski 
nakit čime su definitivno sruše
ne neke teorije prema kojima 
su se u te grobove ukapali Vlasi 

i Srbi. Od ostalih nalaza vrije
dno je istaknuti jednojagodne 
naušnice tipa sljepoočničarki. 
koje su načinjene od srebra s 
tragovima pozlate, i vjerojatno 
su jedne od najljepših pronađe
nih u Hrvatskoj uopće. Drugi na
laz koji zaslužuje posebnu po
zornost je kameni ulomak ukra
šen pleterom, koji odgovara di
jelu oltarne pregrade starohr
vatske crkve iz 11. stoljeća a ko
ji je pronađen na istom lokalite
tu prije pedesetak godina. Ka
ko su se ti kameni ulomci kori
stili kao spoliji u grobovima, ši
benski arheolozi očekuju da će 
i u daljnjim istraživanjima gro
bova pronaći još sličnih uloma 
ka.

Marija LONČAR 
(Snimio: Radovan GOGER)

NA LOKALITETU PODVORNICE ILI KRAUEVI DVORI POČELA 
PRVA ARHEOLOŠKA ISTRAŽIVANJA

INHiOKNDIl^

GALERIJA COLIBRI

IZLAŽE VLADIMIR MIHOKOVIĆ MINA
T

ridesetak najnovijih slika šibenskog sli
kara Vladimira Mihokovića Mihe izlože
no je u galeriji »Colibri«. koja se odne- 

davno preselila u novouređeni prostor u Bili- 
cama. Ovaj Šibenčanin koji posljednjih godi
na redovito izlaže najčešće se bavi dalmatin
skim temama i motivima bilo da od slikar
skih tehnika koristi ulje na platnu, akvarel, la
virani tuš, kombinirane tehnike ili grafike. I

ovaj put u središtu Mihokovićeve slikarske 
pozornosti su masline, more, šibenska kate
drala... U predgovoru kataloga Juraj Baldini 
će ustvrditi kako slikarstvo Vladimira Miho
kovića Mihe prolazi put od zanosnog proma
tranja dalmatinskog pejzaža da bi njegov rea
lizam dobio impresionističke naglaske po
sebno kada slika marine i urbanističke sklo
pove.

M.L.

N
ekoliko stotina metara 
istočno od lokaliteta sv. 
Lovre u Donjem polju na
laze se Podvornice ili Kraljevi 

dvori. Tu je na maloj uzvisini po
stojao samostan sv. Bartola koji 
su osnovali benediktinci u 9. 
stoljeću. Danas se na tom mje
stu vide tek ostaci zidovlja i 
srednjovjekovne utvrde, i zidov
lja, a posebnu brigu o tom još 
neistraženom spomeniku vodi 
Nikola Vukičević koji je i vlasnik 
dijela zemljišta na kojoj se nala
zi utvrda. Ovih dana šibenski ar
heolog Željko Krnčević pokre
nuo je prve istražne radove na 
lokalitetu.

— Postoji pisani izvor iz 
1506. godine, a riječ je zapravo 
o građevinskom ugovoru koji je 
vlasnik utvrde sklopio s majsto
rom o njihovoj izvedbi — kazao 
je Krnčević. — Sadašnji radovi 
početak su sustavnijeg istraživa
nja ovog lokaliteta, a cilj je da ar
heološkim nalazima i potvrdi
mo kako su ovdje benediktinci 
zaista podigli samostan u 9. sto
ljeću.

Sadašnja istraživanja obav
ljaju se u podnožju ostataka 
utvrde gdje se godinama talo
žio materijal i gdje se očekuje 
kako bi mogući nalazi mogli po
bliže datirati vrijeme nastanka 
građevine na lokalitetu Kraljevi 
dvori. M. LONČAR Jesu H ovdje u 9. st bili benediktinci Snimio; R. GOGER



Ivo Šprljan iz šiben
skog Konzervator
skog odjela izra
dio je program ob
nove pedesetak 
najvrjednijih, ali i 
najzapuštenijih ar
hitektonskih deta
lja kojih je u grad
skoj jezgri cak 
3300 i svi su u vrlo 
lošem stanju. Uko
liko gradska upra
va to prihvati idu
će bi se godine mo
gla obnoviti goti
čka bifora na kući 
Blaće, te freske 
iznad dvaju crkve
nih portala

Ovo stubište uz crkvu sv. Ivana napravio je Ivan Pribislavić. a da
nas se nalazi u vrlo lošem stanju

Š
ibenska gradska je
zgra bogata je različi
tim arhitektonskim de
taljima, koji najčešće dijele 

sudbinu objekata koje krase 
— nalaze se u stanju propada
nja, a neki od njih ukoliko se 
uskoro ne obnove bit će zau
vijek izgubljeni.

Šibenski Konzervatorski 
odjel izradio je program ob
nove pedesetak najvrjednijih 
arhitektonskih detalja koji su 
mahom u vrlo lošem stanju i 
treba ih hitno obnoviti. Taj 
program obnove bit će upu
ćen gradskoj upravi kako bi 
se u sljedećoj godini iz grad
skog proračuna osigurao no
vac za obnovu barem nekih 
detalja, među kojima je goti
čka bifora, vrijedan prozor

slučajno otkriven na kući Bla- 
će prije tri godine. To otkriće 
potaknulo je Ivu Šprljana iz 
Konzervatorskog odjela, koji 
je osim šibenskih proučavao 
i popisao arhitektonske deta
lje Skradina o čemu je izdao i 
knjigu, da ozbiljnije poradi 
na obnovi vratnica, portala, 
prozora, balustrada, balkona, 
fresaka, ograda i rešetaka ko
ji također čine kulturnu bašti
no šibenske gradske jezgre. 
Ako već nemamo novca za 
obnovu palača i kuća, kaže 
Šprljan, možemo barem ob
noviti detalje za što ponekad 
nije potrebno izdvojiti ni pre
više novca. Uostalom, dodat 
će Šprljan, arhitektonski de
talji prvi stradaju poput drve
nih vratnica i željeznih rešeta-

ka koje nagriza crvotočina ili 
hrđa.

U povijesnoj jezgri Šibeni
ka popisano je 3300 detalja. 
Taj posao sustavno traje od 
1984. godine i zahvaljujući 
tomu Šibenik je danas jedini 
hrvatski grad s popisanim 
svim arhitektonskim detalji
ma što znači i obuhvatnu do
kumentaciju koja se sastoji 
od fotografija, statističkih po
dataka, a svaki detalj je i stil
ski i povijesno valoriziran.

— Povijesna jezgra Šibeni
ka izuzetno je bogata detalji
ma iz razdoblja gotike i rene
sanse. Uostalom to nije ni ču
dno, jer je u vrijeme dok se 
gradila katedrala u gradu po
stojala radionica Jurja Dal
matinca. Katedrala je napro
sto bila uzor, pa su se na nju 
ugledali ugledni građani ple
mići tako da je cijeli niz deta
lja razasut diljem grada. Vrije
dnost šibenskih detalja je vr
lo velika, ali je ta kulturna ba
ština u Šibeniku zapuštena, 
po čemu nažalost Šibenik ni
je izuzetak u Hrvatskoj. Ovim 
programom htjeli bismo ubr
zati obnovu i očuvanje ono
ga po čemu mnogi gosti i turi
sti pamte ovaj grad — kazao 
je Ivo Šprljan.

Drveni erker u Docu. moida jedini u Dalmaciji, najurušeniji je de
talj šibenske arhitektonske baštine

Osim spomenute gotičke 
bifore za čiju bi obnovu treba
lo izdvojiti 15.000 DEM i ko
ja će, kako Šprljan vjeruje, vr
lo vjerojatno biti uvrštena u 
gradski proračun za iduću go
dinu, još je nekoliko vrijednih 
detalja obnova kojih se može 
dugo čekati. Riječ je o baro
knoj željeznoj rešetki na kući 
Tambača. te rešetki iz 18. 
stoljeća zanimljivoj prije sve
ga zbog drvenih aplikacija

što je rijetka praksa tog vre
mena. Obje rešetke uveliko 
su nagrižene hrđom i brla bi 
velika šteta da propadnu jer 
riječ je o zaista vrijednim pri
mjercima umjetnosti jednog 
vremena. Daleko u najgorem 
stanju, kaže Šrpljan, je drveni 
erker u Docu. Riječ je o ista
knutom dijelu kuće vjerojat
no iz 19. stoljeća, a takav na
čin gradnje kuća u Dalmaciji 
nije bio česta pojava. Spome
nuti erker jedan je od rijetkih. Gotička bifora — hoće U biti obnovljena sijed

GRADNJA VODOSPREME LOZOVAC

SIGURNIJA OPSKRBA VODOM
U SKLOPU OBIU EŽAVANJA MJESECA HRVATSKE KNJIGE 98'. CEH
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adovi na izgradnji 
vodospreme Lozo- 
vac u punom su je
ku. S deset milijuna tisuća 

kubika koliko će ta vodo
sprema kad se izgradi mo
ći zaprimati vode, bit će je
dna od najvećih u Hrvat
skoj. Ono što je još važnije, 
njenom izgradnjom rješa
va se jedan od glavnih pro
blema vodovodnog susta
va naše županije a to su 
male rezerve vode na isho 
dištu crpljenja vode. Nje
nom izgradnjom osigurat 
će se sigurnost opskrbe vo
dom budući da je riječ o 
ishodišnoj vodospremi 
odakle voda odlazi diljem 
županije

Izgradnja vodospreme, 
prema riječima Željka Štr- 
kalja, voditelja razvojnih 
programa u šibenskom 
»Vodovodu« zapravo je po
četak u realiziranju spora
zuma o zajedničkom finan 
ciranju vodospreme koji 
su početkom ove godine 
potpisale Hrvatske vode. 
Ministarstvo razvitka i ob
nove i Šibensko-kninska 
županija Vrijednost rado 
va na izgradnji vodospre
me Ix>zovac je 36 milijuna 
kuna od čega županija osi 
gurava 25 posto financij 
skih sredstava i to iz nar

knade koja je uključena u 
cijenu vode. Radovi na 
izgradnji vodospreme po 
vjereni su šibenskoj 
»Izgradnji- i trebali bi biti 
gotovi u narednih godinu 
dana. Gradnja tog objekta 
je prva faza u izgradnji ci 
jelog postrojenja koji još 

uključuje i uređaj za proči
šćavanje vode te gradnju 
crpne stanice. Kako sazna
jemo u šibenskom »Vodo
vodu« u izradi je projektna 
dokumentacija za crpnu 
stanicu. Ona će služiti za 
tlačenje vode prema vodo
spremi Oriovaća a odatle 

prema Primoštenu, no bit 
će važna i za funkcionira 
nje planiranog vodovoda 
prema Dalmatinskoj zago 
ri Izgradnjom vodospre 
me Lozovac uvest će se i 
kvalitetniji način klorira- 
nja koje se za sada obavlja 
na samom crpilištu Jaru 
ga. S.G.

S
usret s Đrnišem i Drni
šanima za književnika 
Josipa Laću nije bio 
tek jedan u nizu susreta knji

ževnika sa svojim čitatelji
ma. Bio je to prije svega su
sret s nekadašnjim sugrađa
nima, kolegama dragim pri
jateljima. Susret sjećanja i 
stvarnosti.

Naime, Josip Laća od 
1972. do 1975. godine ži
vio je u Drnišu u kojem je 
bio gimnazijski profesor.

— Drniš nosim u sebi kao 
dragu uspomenu, a kao »vr- 
poljski zet« (Vrpolje kraj Kni
na). do danas sam samo 
usput prolazio kroz grad i ni
sam ga dobro niti vidio na
kon »Oluje«. Ne volim tako 
doživljavati gradove i mje
sta. Volim izići iz automobi
la, stati na ulicu i polako uli
cu po ulicu, promatrajući sta
novnike, osjetiti bilo grada. 
Naravno, Drniš kakav pam
tim daleko je od onoga što 
sam danas doživio, gledaju
ći, osjećajući ga ovako zloči
nački razorenog.

• Dosta ste kasno poče
li pisati, nakon što ste navr
šili četrdeset godina?

— Da točno je, prilično ka
sno premda to da ću je
dnom pisati za mene nikad 
nije bilo upitno. Znao sam 
da ću pisati, samo što nisam

znao kada. Točnije nekoliko 
je stvari na to utjecalo. Prvo 
to što sam tek po preselje
nju iz Drniša u Zagrebu ku
pio stan i tako prvi put u živo
tu imao svoj pisaći stol i svoj

prostor za 
za sebe ki 
modan čo 
»pisati na I 
go je to St 
jio oko tog
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KNIN exPRESS

NITKO NEĆE NA ULICU
možda i jedim sačuvani na 
ovim prostorima do danas,

U jadnom stanju nalaze 
se i neke zavjetne kapelice, 
koje od zuba vremena očigle 
dno ne spašava vjerski zanos 
koji je početkom devedese
tih zahvatio i Šibenčane Hit
na sanacija potrebna je i stu
bištu uz crkvu sv. Ivana, koje 
je izradio Ivan Pribislavić.

U Konzervatorskom odje
lu svjesni su tankog grad
skog'proračuna. a poduže li
ste onih koji računaju na pro
računska sredstva, zbog če
ga se kulturna baština najče
šće nalazi na samom dnu lje
stvice. Ipak, šprljan ističe ka
ko uz biforu postoji šansa da 
se iduće godine obnove i dvi
je fteske iznad crkvenih po
rtala za što je ukupno potreb
no 5000 DEM

— Važno je da grad Šibe
nik prihvati obnovu arhitek
tonskih detalja, jer novac za 
to nikada neće dati Ministar
stvo kulture. I dosadašnja 
praksa pokazuje kako su de
talji obnavljani jedino ako je 
obnovljen cijeli objekt na ko
jem se nalazi — zaključio je 
Šprljan.

Tu izjavu potvrđuje činje
nica da je u proteklih 20 godi
na obnovljeno svega dese
tak arhitektonskih detalja. U 
posljednjih nekoliko godina, 
pak. obnovljena je bunarska 
kruna na Dobnću. gotička ba- 
lustrada uz crkvu sv. Duha i 
vratnice crkve, balkon na ku
ći Medulić. te zidna slikanja 
koja je otkrivena na bedemu 
parka uz školu Fausta Vranči-

Sama obnova, ističe 
Šprljan. dugo će trajati, a je
dnom obnovljen detalj trebat 
će održavati. No. i put od tistF 
ću milja počinje jednim kora
kom!

Marija LONČAR 
(Snimio: Radovan Goger}

O
 budućim aktivnosti 
nm Agencije za pro
met nekretninama 

na otkupu privatnih kuća 
koje su njihovi vlasnici po
nudili na prodaju u šiben 
skokninskoj županiji, po
gotovo u Kninu i Kistanja 
ma, razgovarali su u Kninu 
predstavnici županije, gra 
da Knina i opićne Kistanje 
s predstavnicima Državno 
agencije za promet odrede 
nim nekretninama

Zaključeno je da će se 
zbog povećanog zanima
nja za prodajom kuća 
umjesto dosadašnjega Uro
da, u Kninu osnovati Ispo 
stava APN a, za čiji se rad 
planira povećanje ' broja 
djelatnika, te financijskih 
sredstava Istodobno će se 
u ostalim centrima u župa
niji osnovati uredi agencije 
za nekretnine

Za otkup kuća osigura
na su za ovu godinu znat
na financijska sredstva, ta
ko da se do polovice prosin 
ca planira otkup većeg bro
ja objekata Do sada je 
agencija otkupila tek neko
liko desetaka srpskih kuća. 

SJEDNICA OPĆINSKOG POGLAVARSTVA PRIMOŠTEN

PRORAČUN ZA 1999. »UZAK« 4,7 MILIJUNA KUNA
Č

lanovi Općinskog poglavarstva Primoštena na svojoj 16. 
sjednici prihvatili su prijedlog proračuna za 1999. »te
žak« 4.7 milijuna kuna.

Što se tiče izdataka u sljedećoj godini predviđa se ukupno 
smanjenje u svim vidovima potrošnje, ali i povećanje u dijelu 
koji se odnosi na gradnju kapitalnih objekata za oko sto tisuća 
kuna, te u vraćanju općinskog duga za oko 120 tisuća kuna.

Kada su u pitanju prihodi u općinsku blagajnu bi se trebalo 
»sliti« nešto više sredstava nego u 1998. i to prvenstveno iz 
osnove komunalnog doprinosa, koji je proteklih nekoliko godi
na slabo punio budžet općine. Prema riječima Josipa Lukete.

načelnika primoštenske općine budžet za 1999. je realan, ali je 
na žalost i odraz stanja u kojem se Općina nalazi kada su u pita
nju dugovi iz prošlih godina i njihovo vraćanje. Tako bi za dvije 
godine Općina mogla krenuti od nule i planirati veća ulaganja u 
infrastrukturu i kapitalne objekte, smatra Luketa. Tako se u slje
dećem razdoblju predviđa pregovarati sa HBOR-om oko dobiva
nja kredita za uređenje kolektora, što je već nekoliko godina rak- 
rana pnmoštenskog turizma.

Poglavarstvo je još odobrilo dvije tisuće kuna za uređenje 
rasvjete uz crkvu sv. Jurja u Prhovu. te deset tisuća kuna za osli
kavanje stropa u primoštenskoj župnoj crkvi sv. Jurja.

S.P.

a ukupno ih je u Šibensko 
kninskoj županiji ponudo 
no na prodaju oko tisuću 
Otkup objekata nastavit će 
se i u idućoj godini, a priori 
tono će se, u koordinaciji 
su Ministarstvom razvitka 
i obnove, otkupljivati deva 
stirani i nedovršeni objek
ti Agencija za promet ne
kretninama u suradnji sa 
lokalnim stambenim komi
sijama otkupljene kuće za 
početak će dodjeljivati u na 
jam obiteljima, prema utv
rđenim kriterijima. -

Doseljenici na području 
bivše kninske općine, koji 
su smješteni u napuštenim 
srpskim kućama sa zakoni
tim rješenjima o dodjeli ku
ća na korištenje, ne bi tre
bali imati razloga za zabri 
nutost ukoliko se stvarni 
vlasnik objekta pojavi sa 
zahtjevom o povratu imovi
ne. Naime, ako vlasnik do
bije povrat kuće, doseljeni
ci koji su do tada boravili U 
istoj kući, imat će pravo pri
oritetnog rješavanja alter
nativnog smještaja. Tako 
će se stvoriti sigurnost 
ostanka doseljenih Hrvata 

iz. BIH na području Knina I 
susjednih općina, te janje- 
vaćkih Hrvata naseljenih u 
Kistanjama, istaknuto je 
na sastanku.

Knin je poznat kao grad 
mladih, ali se ne može baš 
pohvaliti brojnošću sadržan 
ja za mlade. O toj je temi 
franjevački samostan sv. 
Ante Organizirao tribinu i 
ugostio gadonaćelnika Josi
pa Odaka, koji je odgova
rao na pitanja stotinjak 
kninskih srednjoškolaca 
Mlade Kninjane, koji su bu
dućnost ovog grada, o ak
tivnostima koje Gradsko 
poglavarstvo poduzima 
baš vezano za mladež, upo
znao je gradonačelnik 
Odak. On je istaknuo da je 
grad Knin osigurao sred
stva za stipendiranje 16 
učenika i studenata, a sto ti
suća kuna namijenjeno je 
za obnovu sportske dvora
ne, bivši Partizan, idealne 
za treninge tzv. malih spo
rtova, prvenstveno borila
čkih. Sportska društva, ko
ja u Kninu stalno niču, za
sad su najpopularniji na
čin uključivanja mladih, ali 

su sve brojnija i kulturna 
udruženja. Planira se usko
ro i početak rada glazbene 
škole, u kojoj te za početak 
biti četiri instrumenta, a 
grad pokreće inicijativu i 
za osnivanje limene gla
zbe, te obnovu tradicije 
klapskog pjevanja koja je 
nekada u ovome gradu bi 
la dosta uspješna. Najviše 
će mlade Kninjane željne 
zabave razveseliti otvara
nje disko kluba, što se tako
đer najavljuje.

Novi sadržaji za mlade 
trebali bi ih odvući od pro
blema narkomanije, koji se 
na žalost, prema policij
skim izvješćima pojavljuje i 
na kninskome području. 
Kninske srednjoškolce ne 
zanima samo sport i gla
zba, nego i svi problemi ko
ji muče njihove roditelje i 
ostale starije Kninjane, po
put velike nezaposlenosti, 
oživljavanja gospodarstva, 
do rješavanja komunalne 
problematike, obnove ško
le, prometnica, sudeći po 
pitanjima kojima su zasuti 
gradonačelnika i sabor
skog zastupnika Odaka.

Ž. JURAS

KULTURU DRNIŠ I GRADSKA KNJIŽNICA PRIREDILI KNJIŽEVNU VEČER S PISCEM DJEČJE KNJIŽEVNOSTI JOSIPOM LAĆOM
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Znate, ja 
i sam ko- 
। ne mogu 
ia«. A dru- 
talno dvo- 
ta od ono-

Snimio: Radovan GOGER 

ga što smišljam u glavi vrije
dno staviti na papir. Zato za
pravo kažem da sam ob- 
ziljno počeo pisati tek 1983. 
godine. Prije toga javio sam 
se na anonimni natječaj 

objavljen u »Modroj lasti« i 
Dječjem programu Radio-Za- 
greba. 1976. godine. To što 
sam osvojio prvu nagradu ja
ko me je obradovalo i iznena
dilo, jednako kao što je i izne- 
nadUo obje redakcije kada 
im se s kopijom priče poja
vio sasvim nepoznati autor. 
Tijekom sljedećih godina 
objavio sam stanoviti broj 
priča koje su zapravo epizo
de mojeg romana o učenici
ma putnicima »Kamion trubi 
dvaput«. Objavljivanjem te 
priče i romana »Gosodaf od 
Ključa« počeo sam ostvari
vati svoj dječački san. A sa
njao sam kao dječak čitajući 
i uživajući u pustolovinama 
Tofna Sawyera i Huckle- 
berry Finna na Mississippiju, 
da i ja nekad kad odrastem 
napišem romane o pustolo
vinama moje družine s Krke.

• Za svoju prozu dobili 
ste i brojne nagrade, a dje
ca kojoj je ona namijenjena 
vrlo je rado čitaju?

— Da. moj roman »Gospo
dar od Ključa« dobio je na
gradu »Ivana Brlić-Mažura- 
nić« za 1989. godinu.. Na
dahnuće za ovaj roman ima 
svoje začetke u pričama ko
je sam čuo u djetinjstvu. 0 
tome da li moju prozu djeca 
rado čitaju bilo bi pretencio
zno govoriti ali ja stvaram ta
ko što se zapravo oslobar 

đam nekih svojih emocija pi
sanjem prenoseći djeci ili
drugim čitateljima svoje svoj zavičaj. Može li se Za
iskustvo, vjerujući da im ta
ko pomažem riješiti proble
me koji su nekad tištili mene 

■a sada tište njih. Jer svi ljudi 
imaju problema s nagomila
nim viškom emocija, poseb
no je to bilo očito za vrijeme 
Domovinskog rata.

• Šibenska Gradska 
knjižnica »J. Šižgorić«. 
1994. godine izdala je va
šu zbirku zapisa, feljtona i 
priča »Nema mira među 
maslinama«. Koliko je to 
vrijeme, kao i ovo poslije
ratno uspjelo u vama oslo
boditi nagomilane emocije, 
strah za rodbinu, prijatelje 
u rodnim Dubravicama, tu
gu za razorenim zaviča
jem?

— Strašno je bilo to vrije
me i nikada kao tada nisam 
toliko želio pisati, imao sam 
osjećaj da ću se raspuknuti 
od siline emocija koje su me 
cijelog zaokupile i tako su 
nastali spomenuti zapisi. Na
prosto bih poludio kada bih 
na radiju i televiziji čuo da 
nema nikakvog kontakta s 
tim krajem. Mislio sam goto
vo je... A onda telefonski po
ziv, mislio sam javljaju najgo
re. kad ono nećaci koji su ta
da bili u vojsci veseli i odluč
ni. »Ma šta gotovo nikad nas 
neće otjerati odavde.«

• U vašim knjigama la
ko je uočiti da opisujete 

vas kazati da ste zavičajni 
pisac?

— Pa ponekad i u Hrvat
skom leksikonunapišu da pi
šem zavičajne teme, no to je 
zabluda. Tako bismo mogli 
reći da je Nedjeljko Fabrio 
zavičajni pisac jer opisuje Ri
jeku ili netko drugi tko opisu
je Zagreb također zavičajni 
pisac. No. čim netko opisuje 
seosku sredinu odmah mu 
se to imputira da je zavičajni 
pisac. Mene zanimju opće 
teme o konkretnom prosto
ru. Prema tome moje dječa
ke s Krke. a bio sam po škola
ma diljem Hrvatske, jedna
ko doživljavaju i djeca u Istri. 
Slavoniji i Dalmaciji. To što 
se priča događa u nekom 
konkretnom prostoru, to je 
normalno, negdje se mora 
događati.

• I za kraj, što nam pri
premate u skoroj budućno
sti?

— Namjeravam ako me 
zdravlje posluži, napisati još 
priča za djecu ali sada iz su
vremenog života. Nadam se 
da će i sve one moje životne 
etape i mjesta u kojima sam 
živio naći odraza u mojim bu
dućim knjigama za tzv. odra
sle.

Anita GRCIĆ

NOVI 
RITAM 
RADIO- 
RITMA

G
radska radio postaja Radio RITAM organizirala je kon
ferenciju za novinare na kojoj su direktor radija Miso 
Bijelić. glavna i odgovorna urednica Dijana Ferić i ure
dnica informativnog programa Marina Radić svojim kolega

ma iznijeli programske i kadrovske novine ovog radija.
Naglašavajući svoju »ovisnost« jedino o slušateljima za

pravo su željeli kazati kako neće biti podložni utjecaju aktual
ne ili bilo koje druge vlasti već će u svojoj neovisnosti nastoja
ti otići i korak dalje i pokušati naučiti osobe na vlasti da su 
dužni dati izjavu, a iako je oni ne bi željeli dati da će za njih i to 
biti izjava. Za nas neće postojati »svete krave«. Mi smo radio 
sa stavom i poseban naglasak stavit ćemo na informativni 
program, kazala je glavna i odgovorna urednica Radio RI
TMA D. Ferić.

Urednica informativnog programa Marina Radić kazala je 
kako će definitivno napustiti formsko novinarstvo, jer takve 
vijesti nikog ne zanimaju i da će pomno osluškivati očekiva
nja slušatelja i obrađivati isključivo one teme koje zanimaju 
slušatelje.

Direktor radija Mišo Bijelić kazao je kako je vrijednost ulo
žene investicije oko 200 tisuća DEM ali da je ulaganje u tehni
ku, za koju kaže da je među prvih deset u Hrvatskoj, i kadrove 
investicija koja će se zasigurno isplatiti.

Na kraju su poručili da će svakako nastojati njegovati su
radnju s kolegama iz drugih redakcija, makar na uštrb ekskkt- 
zivnosti, kako bi lakše zajednički došli do traženih informacija 
i željenih promjena u davanju izjava obnašatelja vlasti ili dru
gih javnih osoba. A.G.
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Po Vajdi , 
se dan poznaje!'

Dioničko društvo za 
proizvodnju i promet vina, 

alkoholnih i 
bezalkoholnih pića

22000 ŠIBENIK, Velimira Škorpika 2, 
Ziro-račun 34600-601-1770

MESNA INDUSTRIJA VAJDA d.d. CAKOVEC, 
ZAGREBAČKA 4, TEL CENTRALA 

040/313-544, POSLOVNICA ŠIBENIK, 
Bana Josipa Jelama 64, 

TELEFON 337-400, TELEFON/FAX: 216-883,

AL' STA DADE 
TRIPUT

9° ’

ZAŠTO većina osiguranika u Hrvatskoj razne oblike 
osiguranja i nadalje ugovara isključivo u 

osigurateljnoj kući

CROATIA 
OSIGURANJE

VIŠE VRIDI...
Telefoni: (022) 334-011, 

333-671, 334-167, 334-482, 

332-296 
Telex: 27345 HR VINAR, 

Tekefax: 337-888

VODOVOD I 
ODVODNJA

NOVE NAJPOVOLJNIJE CIJENE 
AUTO OSIGURANJA

UGOVARANJE OSIGURANJA

ŠIBENIK

DOLASKOM PO POZIV
NA VAŠU ADRESU

■

INFORMACIJE I UGOVARANJE

Jeste li 
podmirili svele 
račune za vodu

v

TERMINA DOLASKA 
tel. 022/213-633. 

kućni 16. 
RADNO URUEME od 7 do 15

■

CROATIA
OSIGURANJE d.d.

cijene oni koji je nemaju
Cijenite voi

Uredništvo »Šibenskog li Slike i rukopise ne vraća-OSNIVAČ:Županijska Đuro BEĆIR, Katarina 
skupština Šibensko-kninske BUDAN, Marija LONČAR, _
žunaniie Suzana GRUBIĆ, Branimir Propagandna

. . . . PERIŠA, fotoreporter; Vil- tel/fax: 335-600IZDAVAČ: Novinsko-izda- sonpoLIĆ ~
vačka ustanova Informativ- v.d. m-ednika »Šibenskog PRETPLATA na list: za tri
ni centar lista«: Branimir PERIŠA mjesecu za šest iu«, za go-

Ravnatelj Informativnog Uredništvo: Ulica Božida- dinu dana 208 kuna. Za ino- 
ra Petranovića 3, Šibenik zemstvo dvostruko TISAK: »Slobodna Dalm

Žiroračun: 34600-603-976 cijarNovine« d.d. Split, H
kod ZAP Šibenik vatske mornarice 4

sta« 333-227 i 338-566.

centra: Ivan BURIĆ
Uređuje redakcijski kole- _____  

gij: Stjepan BARANOVIĆ, 330-100

Računovodstvo: 332-343. poSne usiu-
su posebnim 

rlimi dnnn 90« kuna 7a CJCniKOm.
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150. OBLJETNICA ŠIBENSKE NARODNE GLAZBE: PRVO DESETLJEĆE 20. STOLJEĆA (8)n mi hi m m ura
U jubilarnoj godini 
za šibensku naro
dnu glazbu - najstari
je kulturno društvo u 
Šibeniku i jedno od 
najstarijih u Hrvat
skoj, »Šibenski list« 
u nekoliko nastava
ka objavljuje izva
tke iz monografije 
»Šibenska narodna 
glazba 1848-1998« 
autora Darka Guli- 
na, sadašnjeg pred
sjednika ŠNG. Mono
grafija će iz tiska iza
ći početkom 1999.

S
okolska proslava u Ma
karsko] dana 4. rujna, gla
zbarima je bila novo isku
stvo. naime tada je naša glazba 

nakon duže vremena prvi put 
nastupila s više glazbi — split
skom, drniškom, korčulan
skom, Supetarškom i glazbom 
iz Metkovića. Te glazbe i ubudu
će će se češće viđati.

Svestranost glazbari dokazu
ju nastupom cijelog orkestra na 
predstavi sokolskih diletanata 
26. prosinca. Predstava se zva
la »GRANIČAR«.

Naredna. 1905. god. počela 
je Godišnjom skupštinom u si
ječnju. Izabrani su novi ljudi na 
vodećim mjestima i to:

— predsjednik dr. Petar pl. 
Grisogono, odvjetnik, potomak 
stare splitske plemićke obitelji.

— potpredsjednik Krste Ja- 
dronja, posjednik, glazbar »Ši
benske glazbe.«

— tajnik dr. Vinko Smolčić, 
odvjetnik.

— blagajnik Ivan Grimani, 
vlasnik trgovine.

Te godine uveden je i običaj 
sviranja tj. ophoda gradom sva
kog petka uvečer. Taj nastup 
glazbari su zvali »CEFESTRAJ«.

Prvi izlet u toj godini glazba
ri i sokolaši imali su u Rogoznici 
30. travnja. Sokolaši su izveli 
javne vježbe uz pratnju glazbe.

Novi izlet bio je 14. lipnja u 
Trogiru. 0 tom izletu poduži čla
nak donio je »Narodni list« iz Za
dra. Izvaci koji se odnose na gla
zbu su: '

»Na Duhove željno očekiva
ni posjet junačkog šibenskog 
Sokola, obradovao je sve tamoš
nje Hrvate. Pod vodstvom vrlih 
svojih prvaka gg. načelnika Sto- 
jića i Dra Krstelja prispješe ov
dje sokolaši s Glasbom i množ- 
tvom izletnika. Unatoč nepo
voljnom vremenu, cieli je Trogir 
bio na dočeku.

... Za tim se povorka, uz svir
ku šibenske i trogirske glazbe, 
uputi na plokatu. kličući odušev
ljeno Hrvatskoj, narodnim prva
cima, mješćani Sokolu, a ovaj 
Trogiranima, a odavle krene po
vorka u obćinski perivoj, gdje so
kolaši i Glasbari bijahu pogošće- 
ni. Putem pozdraviše sviranjem 
našeg načelnika. Po tom su slie- 
dile vježbe po programu.

...Oba su programa bila izve
dena najvećom točnošću i skla- 
dnošću. te izazvaše buru frene
tična odobravnja i pleskanja. A 
kad je došao čas odlaska, stiska 
je bila tako velika, da je prostra
na obala bila pretiesna za toliki 
narod.

... Na 9 sati paarobrodi ši
benski uputiše se natrag, po
zdravljeni glasbom, bacanjem 
vatrometa, mahanjem rubaca i 
urnebesnim poklicima.«

Na blagoslovu barjaka »Hr
vatskog sokola« u Vodicama, 9. 
srpnja, sudjelovali su sokoli iz 
Gospića. Zagreba. Drniša^ Za
dra, Makarske. Splita te iz Šibe
nika cijeli Sokol s podmlatkom. 
Slavlju prisustvuju šibenska, dr
niška i makarska glazba te »Po
sebni glazbeni sklad« iz Kaštela. 
Desetak dana kasnije tj. 21. srp
nja stigli su u grad dijelovi 22 
pješačke pukovnije.

»Na ulazu u grad vojsku je 
dočekala šibenska glazba sa 
udaranjem »Oj Banovci«, a voj
nička izmjeničnim pozdravom, 
udaranjem »Noć na Savi«. Od 
mnogobrojnih koncerata koje 
je društvo dalo u ovoj godini, 
znamo da je repertoar koncerta 
koji je Glazba dala na Malom tr
gu. dana 15. listopada bio:

1. Novosad: »Oj ti Vilo Vele
bita« - koračnica
* 2.Bellini: »Norma«-uvertira 

iz opere

Glazba 1905. godine, kada joj na čelo dolazi dr. Petar pl. Gri
sogono, ponovno postaje nezaobilaznim kulturnim i društve
nim dijelom Šibenika, a nižu se i nastupi diljem Dalmacije. Ob
novljen i pomlađen orkestar iz dana u dan napreduje u vrsno
ći sviranja i prodire u sam vrh niza regionalnih glazbi

Sokolsko slavlje na Korčuli 28. srpnja 1907. gdje je na blagoslovu sokolskog barjaka svirala i Šibenska 
glazba

3. Smetana: »Prodana nevje
sta« - fantazija

4. Nevale: »Reconvale- 
scent«- valčik (valcer)

5. Šebek: »San mladosti« - 
potpouri

6. Wagner: »Nibelungen« - 
koračnica

Vidimo da su se svirale 
skladbe svjetski poznatih skla
datelja. Koncertom je ravnao 
maestro Šiller.

Bez glazbara nije mogla pro- 
’ći ni velika zabava u »Hrvat
skom sokolu«, dana 10. prosin
ca. Na zabavi su prikazane dvije 
komedije: »Novi Romeo« i 
»Bračna bura«, a »Šib. glazba« 
je svirala između činova te na 
plesnom vjenčiću koji se razvio 
poslije predstava.

Čast nastupiti zadnjem u 
ovoj za glazbare vrlo uspješnoj 
godini pripala je dirigentu Šille- 
ru koji je na Badnju večer i Bo
žić otpjevao solo »Pastoralnu 
misu« u katedrali uz pratnju flau
te, oboe i klarineta.
, Početak godine 1906. tradi
cionalno je počeo Godišnjom 
skupštinom društva koja je odr
žana 7. siječnja u »Hrvatskom 
sokolu«. Sastav Uprave ostao je 

nepromijenjen osim što se pro
mijenio predsjednik. Umjesto 
Petra pl. Grisogona novi je pred
sjednik društva postao dr. Mijo 
Katić, liječnik Opće bolnice Ši
benik. inače rođeni Dubrovča
nin. Potpredsjednik je i dalje 
ostao Krste Jadronja, tajnik dr. 
Vinko Smolčić a blagajnik Ivan 
Grimani. Članovi upravnog od
bora tj. odbornici bili su: Vlado 
Kulić, otac Ivon (svećenik). Ri- 
kard Giovanazio i Josip Karadžo- 
le.

U veljači (11.2.1906) orke
star »Šibenske glazbe« svira na 
velikom krabuljnom plesu pjeva
čkog društva »Kolo« u kazalištu. 
Trogirsko hrvatsko društvo »Be- 
rislavić« s trogirskom Naro
dnom glazbom uzvratilo je po
sjet Šibeniku i »Šibenskoj gla
zbi« 8. srpnja 1906. Dio glazbe 
svirao je u Rogoznici 22. srpnja 
na svečanom prijenosu Gospe 
iz crkve u kapelicu.

»Iseljenici iz Amerike, su sku
pili i dostavili crkvi 75 kruna da 
preko ophoda bude glazba, a žu
pnik don Ivo Katalinić dodao još 
25 kruna, pa smo tako za bla
gdan imali iz Šibenika 12 gla
zbara »Šibenske glazbe« koji su 

ovdje došli u subotu i ostali do 
ponedjeljka. Oni su ne samo za 
ophoda već i cielog nedjeljnog 
popodneva razveseljavali svo
jom ugodnom svirkom cielo 
mjesto, što koncertrirajuć, što 
udarajuć vesele koračnice po 
varoši. Bili su za to posebice na
građeni, pa su tako baš zado
voljni ostavili Rogoznicu«, piše 
»Hrvatska rieč« od 28. srpnja 
1906.

Tri dana poslije tj. 25. srpnja 
naša glazba zajedno s grad
skom glazbom svira na obali u 
čast dolaska flotile od 12 ratnih 
brodova koja se vraćala s prosla
ve Viškog boja. Na čelu flotile 
nalazi se zapovjednik A-U RM 
grof Montecuccoli.

Repertoar koji je glazba dala 
u nedjelju 21. listopada u »Ob- 
ćinskom perivoju« bio je sljede
ći:

1. Prohaska: »Slavjanska« - 
koračnica

2. Suppe: »Tannhauser« - 
uvertira

3. Doppler: »Wanda« - tur
ska mojitva iz opere

4. Šebek: »Slavjanski moti
vi« - potpouri

5. Komzak: »Koračnica«-ko
račnica

Vrijedno je u toj godini spo
menuti i izlet kroz Ravne kotare 
koji je organizirao »Hrvatski so
kol« iz Vodica. Glazbari su došli 
u Vodice uvečer 5. prosinca. Su
tradan ujutro svirajući kroz Vodi
ce predvodili su sokolaše do 
izlaza iz sela.

Na izlazu se prestalo sa svir
kom te su se glazbala spremila 
na jedna zaprežna kola, a gla
zbari i sokolaši pješice su nasta
vili put prema Štankovcima u 
kojima su ručali. Poslije ručka 
nastavilo se pješice u Benko
vac. Iza večere razvio se ples 
pod orkestrom Šibenske gla
zbe. Ujutro 7. prosinca krenulo 
se dalje na Vranu i Pakoštane. 
Uvečer su se glazbari i sokolaši 
vratili u Vodice. Glazbari su po
novo svirali od ulaza u Vodice 
do centra sela. Tu noć su glazba
ri prespavali u Vodicama u kuća
ma sokolaša te se ujutro 8._pro- 
sinca vratili parobrodom u Šibe
nik.

Peta Godišnja skupština u 
ovom stoljeću održana je na po
četku godine tj. u siječnju 
1907. kao i prijašnje godišnje 
skupštine. Sastav uprave se ma
lo promijenio. Izabrani su: Krste 
Jadronja — predsjednik, dr. Vin
ko Smolčić - potpredsjednik, 
Dinko Sirovica - tajnik i Ivan Gri
mani - blagajnik.

Sastav odbornika ostao je 
nepromijenjen.

Početkom svibnja Šibenska 
glazba. Hrvatski sokol i mnoš
tvo izletnika otišli su na veliki 
izlet u Skradin. Koliko je puno bi
lo izletnika govori podatak da 
se na izelt otišlo s tri parobroda, 
17 kočija i nekoliko kola. U Skra
dinu su glazbari obišli grad svira
jući koračnice, te su pratili soko
laše pri izvođenju javnih vježbi.

Parobrodom »Krka«, 28. srp
nja 1907. god. ponovo glazbari 
i sokolaši idu na izlet. Ovaj put u 
Korčulu na blagoslov sokolskog 
barjaka. U Korčuli su pored na
še glazbe svirale još glazbe iz 
Dubrovnika i Korčule te fanfare 
iz Blata i Makarske.

Treći zajednički izlet bio je u 
Biogradu 1. rujna. S dva paro
broda »Krka« i »Zlarin« otputo
valo se na utemeljenje »Hrvat
skog sokola« u tom gradu.

O koncertu koji je glazba da
la u gradu 15. rujna nepoznati 
novinar »Hrvatske rieči« donio 
je sljedeći članak:

»Šibenska glazba« izvela je 
svoj posljednji koncert u nedje
lju uveče upravo krasno. Osobi
to u komadu Vesela udovica’, 
što ga je po prvi put odsvirala, 
očitovala se vrsnoća cielog nje
zinog glazbenog kompleksa.«

(Nastavlja se)

RAVNATELJ OPĆE BOLNICE U OSTAVCI dr. IVAN MATIĆ UPUTIO OTVORENO PISMO MINISTRU ZDRAVSTVA I ŽUPANU ŠlBENSKO-KNINSKOM
...... ■ I—. .... ..............—... ....... ................................—■................ ‘ ■

AKO POSTOJI DRUGI NAČIN, OSIM OTKAZA, DA SE
RIJEŠI EGZISTENCIJA UUDI - POKAŽITE Ml GA

N
akon što je dr. Ivan 
Matić dao ''Ostavku 
na mjesto ravnate
lja šibenske bolnice, a koja 

je uslijedila nakon što mini
star zdravstva nije potvrdio 

, njegovo reimenovanje jer, 
kako istiće'Matić, nijeu pro- * 
teklom mandatu riješio pro
blem viška radnika, uslijedi
la je i reakcija kako šiben- 
sko-kninskog župana tako4- 
ministra Rainera. I župan i 
ministar opovrgnuli su da je 
oko 150 radnika viška ono 
što je presudilo u ministro- 
voj odluci da.ne da sugla- 

• snost za reizbor dr. Matića.
Ministar zdravstva, kako 
navodi u pismu objavlje
nom u medijima, svoju odlu
ku temeljio je prije svega na 
lošim rezultatima dosadaš
njeg vođenja šibenske bolni- 

” će ža mandata dr. Matića te 
navodPi Matićevo predava- 
nj&tbolničke dokumentacije 

.■vežane'-tiz talijanskog držav
ljanina Ricarda Cetine.

, Zbog svega toga, kako 
. jćaže dr. Mtić, on svom mini-' 
.stru' te. županu šibneskom 
UputloJeotvofeno.pisrno.JJ 
pisihumimstru, koje je pro- 

'teklpgpetka dr. Matić pre- 
dpćio i novinarima, on ka
že: »Točni Sli Vaši navodi u 

' tisku da je dugovanje bolni
ce za 1997. godinu iznosilo 

■■10,1 milijun kuna, a do ruj
na ove godine znatno više. 
Posljedica je to navedenih 
problema (višak djelatnika i 
dr.), PDV-a i povećanja pla
ća za ovu godinu (25%). Slo
bodan sam vas podsjetiti da 
je na sastanku održanom u 
ministarstvu dana 8.7. 1998. 

godine uz Vašu nazočnost i 
Vaših pomoćnika, župana, 
'dožupana i saborskih zastu
pnika (Šibenik, Ravnateljs
tvo Opće bolnice) zatražilo 
jeod-vaŠTia upuiife Komis- 

• ju koja ^ ustanovila objekti- 
• van višak djelatnika kao i 
pptiipđlnupotrošnju za nor- 
mađno ' poslovanje. Nalaz 
imenovane komisije nisam 
službeno dobio, a prema Va
šim Jzvještajima u tisku na
laz znatnije ne odstupa od 
n'alaza i stanja u ostalim bol
ničkim ustanovama u Hrvat
skoj. No, moram istaknuti 
da je usmeno izvješće Komi
sije bilo izrazito pozitivrio 
glede stručnosti i higijen
skih uvjeta u bolnici uzima
jući u obzir starost bolni
čkih zgrada (115 godina). 
Glede medicinske dokumen

tacije za stranog državljani-. 
na istina je da sam je pre
dao odgovarajućem vice- 
koneulatć s čvrstim uvjere- : 
njem da to može imati samo 
pozitivan učinak u više ne
go užarenoj atmosferi, koju

■ je slučajnu županiji izazvao.«
Nadalje, u svom pismu 

ministru,, dr Matić navodi 
da je ministar zdravstva na 
sastanku s ravnateljima bol
nica i klinika koji je održan 

, 29.9, ove godine u svom go
voru istaknuo kako neće«... 
dati suglasnost za izbor ra- 
vantelja bolnica u kojoj ima 
880 uposlenih umjesto 650 
što je 20-30% više. To se toč
no brojčano odnosi na Op
ću bolnicu Šibenik i mene 
kao ravnatelja. Nedobiva
nje Vaše suglasnosti za mo
je imenovanje, prema usme
nom priopćenju šibensko-

kninskog župana,- navelo
me da to povezem s vašom ja u zdravstvu u našoj repu- 
izjavom od 25: 9. ove godi-’ 1 ” ' ■ ' ' ;
ne.« U pismu ministru zdrav
stva dr. Matić nastavlja ka- 
koje to ogda i jedini i isklju
čivi razlog- njegove ostavke 
te dodaje »..; ako postoji dru-, 
gi način da^se višak ljudi rije-' 
ši, a po Vama očito postoji, 
jer tvrdite da niste spomenu« 
li otkaz, onda mi se čini da 
ste kao ministar zdravstva 
trebali naći druge putove 
za šuradnju s čelnikom je
dne važne zdravstvene usta
nove.«.

Donedavni ravnatelj ši
benske Opće bolnice uputio 
je i otvoreno pismo šiben- 
sko-kninskom županu Ivi 
Bajci uz predočenje svog pi
sma upućenog ministru 
zdravstva. On u pismu župa
nu kaže: »Iz tiska Vam je po

znata gospodarska,.situaci- 

blioi, a št’o nisam upismu po- 
•sebice navodio Ipak bih 
spomenuo da su druge bol
nice pred zatvaranjem (iz tj- 
ska), a. neke rade hladnim 
programom-, dok Vaša i mo
ja bolrucado sada to nije uči
nila uza sve teškoće i proble
me. Gospodine župane, za
čuđen sam Vašim stavom te 
brzinom i neodgovornim po
stupkom za nedobivanje su
glasnosti za imenovanje 
ravnatelja, kojeg ste Vi 
pred nešto više od 2 mjese
ca predložili i izabrali me 
obećavši mi svu moralnu i 
političku podršku. Očito je 
iz Vašeg postupka da za rje
šavanje ovog problema ima
te odgovarajuću soluciju i ja 
vam u tome želim puni 
uspjeh«.

S.G.
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Prvi zakon potrošnje:

Svedite potrošnju struje u 
granice platežnih mogućnosti!

g HRVATSKA ELEKTROPRIVREDA d.d.
■ DP “ELEKTRA ŠIBENIK”

Hrvatska pošta i telekomunikacije sp.o. Zagreb 
CENTAR POSTA ŠIBENIK, V Nazora 51, 

0^22000 Šibenik, tek 022/214-990,fax: 022/214-930

LX - 9

■

LX - 17

TISKANICE 
PDIGODNIH 

BDZOJAVA
Korisnik pri upućivanju brzo
java može zahtijevati da se 

njegov brzojav dostavi pri
matelju na prigodnom 
obrascu koji sam izabere.
Ta vrsta brzojava upotre
bljava se za čestitke raznih 
blagdana, proslava, različi
tih veselih događaja, 
obljetnica, a može služiti i 
za izraz sućuti u slučaju 
smrti Hi neke nesreće

200 GODINA POŠTE 
U ŠIBENIKU

■ 3798.-1998.

LX - 4

LX - 18

LX - 12

LX - 16

LX - 5

Postoji 9 različitih prigodnih 
obrazaca, koji su označeni 
oznakama: IX I. 1X4. 1X5.
1X9, 1X12. 1X14. 1X16. 1X17 i 
1X18.
Pošijateg brzojava u svakoj 
pošti Hi pozivom na broj 96 
može dobiti obavijest o pojedi
noj vrsti prigodnog obrasca.

ti

HRVATSKA OBRTNIČKA KOMORA
OBRTNIĆKAKOMORAilBENSKmNSKEŽUPANIJE
Upravni odbor Hrvatske obrtničke komore na sjednici 
održanoj 23. listopada 1998. godine u Zagrebu podržao 
je prijedlog Obrtničke komore Šibensko-kninske žu
panije o otvaranju računa solidarnosti za pomoć svojim 
članovima obrtnicima koji su koristili poslovne prostore u 
Robnoj kući Centar.
Hrvatska obrtnička komora također će se uključiti u ovu 
akciju prikupljanja pomoći na državnom nivou.
Svi koji žele financijski pomoći, svoj prilog mogu uplatiti 
nažiroraćun 34600-639-180.
Poziv na broj: 02/datum uplate
Korisnik: Obrtnička komora Šibensko-kninske županije
Svrha doznake: akcija solidarnosti * ,

MALI OGLASI TEL. 335-600
PRODAJEM mali dvosobni stan 
na prvom katu u središtu grada.

• Telefon: 337-466.______________ 
DIPLOMIRANA ekonomistica 
daje instrukcije iz matematike i 
engleskog jezika učenicima 
osnovnih, srednjih škola i 
studentima visoke škole za 
turizam. Telefon: 335-169.
PRODAJEM termoakumulacijsku 
peć od 4 KW. u vrlo dobrom 
stanju. Telefon: 022/212-429.
PRODAJEM teren 2000 
četvornih metara uz glavnu 
cestu u Njivicama. Telefon: 219- 
928.
U CENTRU PRVIĆ LUKE blizu 
mora prodajem kamenu kuću 
katnicu. Prizemlje s tri prostorije i 
konobom, pogodno za 
ugostiteljstvo. Kat ima tri sobe i 
dvije terase. Prodajem također 
vrt I teren u centru Prvić Luke te 
parcele na Prviću, Lupcu. 
vodicama, Tribunju, Srimi i 
kompleks šume na SnmL Ante 
Rodin La Louvlere. Belgija, 
telefon 00 32 759 175 69 ili 
telefon iz usluge 022/332-584.
SNIMAM pireve I rođendane. 
Telefon: 335-123.
PRODAJEM peugeot 309 Iz 89. 
godine. Cijena 7000 DEM ili ga 
mijenjam za jeftinije vozilo. 
Nazvati 886-180 od 7.30 do 14 
sati (tražiti gđu Lidiju).  
IZNAJMLJUJEM manji
jednosoban namješten stan. 
Adresa: Vuka Mandušića 1 
(tražiti Barišić).
IZA POLIKLINIKE iznajmljujem 
sunčanu sobu studentu, s 
posebnim ulazom. Telefon: 24- 
132 Ili 434-004.
PRODAJEM vinograd u Velinu 
uz cestu za Stankovce. Telefon: 
022/24-132 Ili 434-004.__________ 
SVE o člnčllama! Uzgoj, njega. 
Izbor, prihodi, smještaj, bolesti... 
Nazovite 021/810-026.
NUDIM katalog projekata 
obiteljskih kuća, vikendica I 
poslovnih objekata. Telefon: 
021/810026._________________

STOP pušenju zauvijek, nazovite 
021/810026.________________  
PRODAJEM III mijenjam teren u 
Roklćlma I kuću na Zlarlnu I 

' terenu kanalu. Telefon: 334-282.

PRODAJEM pasata 1300 
karavan, karambollran, motor 

( Ispravan, godina proizvodnje 
i 1982. Cijena povoljna. Telefon: 

£ 489-294. ,________________

PRODAJEM 
prizemlje u 
dvorištem, I

III mijenjam 
jednokatnici s

ilovni prostor. Telefon:
iem 
334-

PRODAJEM renault 4 GTL iz 83. 
godine u dobrom stanju, 
registriran do kraja godine. 
Telefon: 214-351.
PRODAJEM građevinski teren u 
Silicama - Stublju. oko 600 
četvornih metara. Telefon: 337-- 
273._________________________
PRODAJEM golf dvicu TD iz 88. 
godine s dosta dodatne 
opreme. Telefon: 570-678.•

U SJEĆANJE 
na voljenog oca, tasta, 
djeda i pradjeda

JAKOVA 
BELAMARIĆA 

PIVALA
14. godina je prošlo od 
tvoje smrti. Vrijeme ne 
može istisnuti drage 
uspomene na tebe. Ljubav 
prema tebi je vječna. Hvala
ti svu ljubav,
plemenitost i dobrotu koju 
si nam u životu pružio.
Zahvalni: kćerka Milka i zet 
Ljubo Kostanić, unučad 
Zoran, Lovorka i Ivica, zet 
Božidar Bujaš, nevjesta 
Silvana i Željka, praunučad 
Hrvoje, Mia, Danja i 
Karmen, kćerke Neda, 
Danica i Biserka s 
obiteljima.
Pokoj ti vječni.
Počivao u miru Božjeml



| PRILOZI - OGLASI 131
OTOCI OTOČANIMA (2)

ZLARIN ■ SAMOSTALNA OTOČNI OPĆINA?
S

 obzirom na to da je pred 
Hrvatskim državnim sabo
rom donošenje zakona o 

otocima, uvjeren sam da taj za
kon neće predvidjeti da jedna 
gradska općina upravlja i 20 
km udaljenim otocima. Kako je 
ovo pitanje tema dana nas oto
čana na otocima i šire, to želim 
na svoje pismo »OTOCI OTOČA
NIMA« objavljeno u Šibenskom 
listu 10. listopada dodati riječ, 
dvije o pukoj potrebi obnove od 
1812. godine stare otočne opći
ne Zlarin. Otoci su biserje i pose
ban čar svake zemlje koja ih 
ima a to je upravo i Republika 
Hrvatska.

Gledajući konfiguraciju sku
pine otoka bivše općine Zlarin 
od otoka Žirja do Zlarina vidi se 
da su to zapravo produženi Kor
nati prema Šibeniku. Kornati u 
malo, sa sedam otoka: Žirje, Ka- 
kan, Kaprije, Zmajan. Tijat, Pr- 
vić i Zlarin i dvadesetak manjih 
otoka i otočića podesnih i za ro- 
binzonski turizam za što već po
stoje interesi. Ali za nenastanje
ne Kornate puno se zalaže i šira 
zajednica, a ovaj dio nerazdvoj
nih otoka gdje život postoji od 
pamtivijeka. zapostavljamo. 
Svaka čast časnim očima i čelni
cima gradskih općina Šibenik i 
općine Vodice na njihovoj brizi i 
zalaganju za unaprjeđenje oto
ka bivše općine Zlarin, ali ipak 
nitko nikome neće bolje poda
strti ležaj negoli će ga svatko po
dastrti sam sebi, pa tako nitko 
neće bolje i uspješnije upravlja

ti otocima negoli sami otočani, 
a problemi su svih otočana isti 
ali i različiti od problema grad
skih općina na kopnu. Mišljenja 
sam da nije opravdano proma
trati općinu Zlarin s gledišta sa
dašnjih stalnih stanovnika na 
tim otocima, ali je dobro spome
nuti da je bivša općina Zlarin u 
početku ovog stoljeća brojila i 
preko pet tisuća stanovnika, la
ko su od tada mnogi umrli ipak 
ima još živih i novorođenih pa bi 
joj samo malo trebalo dodati 
svježe krvi i ona bi se uz pomoć 
zajednice, koja se i najavljuje za
konom o otocima, ubrzo ospo
sobila i stala na vlastite noge.

Zar jedna tako kompaktna i 
u pravom smislu riječi otočna

općina, može se reći i jedinstve
na na hrvatskom Jadranu {osim 
velikih otoka), sa svojih sedam 
većih otoka, četiri naseljena i pe
ti Bonjan, pardon Obonjan (a 
uvijek je bio samo Bonjan) već 
djelomično turistički izgrađen, 
sa 2000 kuća, što nastanjenih 
što praznih, s oko BOO kuća za 
odmor i isto toliko motoriziranih 
plovila, električnom rasvjetom i 
s preko 1000 telefonskih pri
ključaka, a Prvić j Zlarin i s teku
ćom vodom, nije uvjerljivi do
kaz za postojanje samostalne 
otočne općine Zlarin! Nema 
opravdanja da s otocima uprav
ljaju gradske općine s kopna. 
Ako kod nekih još postoji iz pro
šlog stoljeća neki antagonizam 
prema Zlarinu, ja bih im prepo

ručio da takve misli zakopaju du
boko u zemlju ili utope u dubo
ko more ispod Žirja, jer danas je 
sasvim novo doba i velika mo
gućnost ravnopravnog razvoja 
svih otoka. Nije općina velika i 
lijepa zgrada u gradu već je nje
zina funkcija daleko veća i u ma
lom selu.

Općina Zlarin ima sve resur
se da bude samostalna i kom
paktna otočna općina. To nije ni
kakva naša ambicija već prava i 
nepobitna istina i puka potreba 
tih pučana, pa prema tome ne
ka svi odlučujući faktori o tome 
raspravljaju i donesu odluku od, 
Šibensko-kninske županije do 
Hrvatskog državnog sabora.

Ivan STRIKA 
ZLARIN

HRVATSKA POŠTA I TELEKOMUNIKACIJE
TELEKOMUNIKACIJSKI CENTAR ŠIBENIK

IMATE LI PRISTUP INTERENTU?
BESPLATAN PRIKLJUČAK I PRETPLATA NA INTERNET 
ZA SVE NOVE TELEF. PRETPLATNIKE - FIZIČKE OSOBE

e-mail adresa 
sastoji se od imena 

4 prezimena ili 
imena vaše tvrtke, 
znaka @(at Jet]- 
što znači tođ) i 

Usmene davatelja 
internet Usluge

i me.ko ri snl ka @d srne na.fi r

Internet je najveća svjetska računalna mreža s više od 14)0 milijuna korisnika. Internet servisi 
omogućuju brz i lak dostup do informacija, koje su pohranjene u računalima u djelom svijetu. 
HiNet je najveći hrvatski davatelj Internet usluga koji svojim korisnicima pruža vrhunsku uslugu 
zasnovanu na najmodernijoj tehnologiji.

Tisuće zadovoljnih korisnika su najbolja preporuka. Postanite 1 vi jedan od njih. Postanite Inter- 
naut. Pridružite so najvećoj elektroničkoj obitelji na svijetu.

Za sve informacije obratite se najbližem telekomunikacijskom centru

www.tel.hr hi net

Željenu uslugu naručite u najbližem 
HPT telekomunikacijskom centru

zbližava ljude

ŠIBENSKO-KNINSKA ŽUPANIJA 
ŽUPANIJSKO POGLAVARSTVO

Komisija za poslove ustupanja 
građenja pomorsko građevinskih 

objekata

OBJAVLJUJE
JAVNO NADMETANJE

prikupljanja ponuda za izvođenje 
pomorskih građevinskih radova za 
sanaciju obale na predjelu JAMINA 
u mjestu ZATON i sanaciju obalnog 

zida, obale za privez brodica u
mjestu JADRTOVAC

1.OPĆI PODACI
Predmet javnog nadmetanja je prikupljanje ponuda 
radi sklapanja ugovora o izvođenju pomorskih 
građevinskih radova na sanaciji obale u dužini od 
20.00 m na predjelu JAMINA u mjestu ZATON i 
sanacije obalnog zida dužine 40,00 m u mjestu 
JADRTOVAC.

2. SADRŽAJ PONUDE:
Ponuda mora sadržavati:
2.1. Točan naziv i adresir-ponuđača
2.2. Izvadak Iz sudskog registra i usklađenje sa ZTD-om
2.3. Ukupna cijena izvođenja radova
2.4 Popunjen i po ponuđaču ovjeren originalni 
troškovnik s jediničnim cijenama
2.5. Rok Izvedbe radova
2.6.. Jamstveni rok za izvedene radove
2.7. Jediničnu cijenu norma sata djelatnika po 
kvalifikacijama
2.8. Referenc listu ponuđača i reference na 
poslovima hidrogradnje
2.9. Izvjavu ponuđača o nepromjenjivosti cijena
2.10. Izjavu ponuđača da je tvrtka u mogućnosti 
pribaviti bankovno jamstvo za jamstveni rok
2.11 Izjavu ponuđača da je upoznat s projektnim 
rješenjem o opsegu radova i terenskim uvjetima 
2.12. Opciju-ponude

3. KRITERIJ ZA ODABIR NAJPOVOLJNIJEG 
PONUĐAČA:
3.1. Kompletnost ponude . .

‘ 3.Z Cijena radova i uvjeti plaćanja
.3.3: Rok Izvođenja radova
3.4. Ocjena investitora

4. JAVNO OTVARANJE PONUDA:
4.1. Natječajna dokumentacija može se podići uz 
predočenu uplatnicu na iznos od 200,00 kuna s 
naznakom za Natječajnu dokumentaciju u korist- 
Proračuna Šibensko-kninske županije 34600-630-042, 
poziv na broj (obdor) 21 7307 - M B.
Natječajna dokumentacija podići će se u poslovnom 
prostoru Šibensko-kninske županije, Šibenik, Obala 
polih omladinaca 4, dana 12. studenog 1998. 
godine, od 9 do 13 sati.
4.2. Rok za predaju ponuda je 16. studenog 1998. 
godine.
Ponuda se predaje u zapečaćenoj kuverti s 
naznakom »PONUDA za -------------------«. Ponude 
predati na adresu: Šibensko-kninska županija. 
Županijsko poglavarstvo, Komisija za poslove 
ustupanja građenja pomorsko građevinskih objekata, 
22000 ŠIBENIK, Trg Pavla Šubića I. br. 2.
4.3 Javno otvaranje ponuda održat će se dana 18. 
studenog 1998. godine u 9 sati u prostoriji Šibensko- 
kninske županije, Šibenik, Obala palih omladinaca 4.
4.4. Otvaranju ponuda mogu bili nazočni 
opunomoćeni predstavnici ponuđača.
4.5. Obavijest o ishodu javnog nadmetanja dostavit 
će se ponuđačima nakon odabira najpovoljnijeg 
ponuđača.
4.6. Nepravodobno dostavljene ponude neće se 
otvarati a nekompletne ponude neće biti 
razmatrane.

http://www.tel.hr
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GRAD ŠIBENIK ' 
GRADSKO 

POGLAVARSTVO

objavljuje

NATJEČAJ
ZA URBANISTIČKO-ARHITEKTONSKO RJEŠENJE PROMETNOG TERMINALA U ŠIBENIKU

1. OPĆI UVJETI NATJEČAJA
1.1. Poglavarstvo Grada Šibenika raspisuje državni. Javni, pozivni, 
anonimni, anketni natječaj za izradu: 
URBANISTIČKO-ARHITEKTONSKOG RJEŠENJA PROMETNOG 
TERMINALA U ŠIBENIKU
1.2. Investitor natječaja Je Poglavarstvo Grada Šibenika, a 
prevoditelj I organizator natječaja je DRUŠTVO ARHITEKATA ŠIBENIK.
1.3. Cilj natječaja je prikupljanje odgovarajućeg broja kvalitetnih 
prijedloga i odabir najpovoljnijih rješenja koja će poslužiti kao 
valjana stručna podloga za Izradu detaljne planske dokumentacije 
uređenja prometnog terminala - spoja »tehnološke ceste« I 
outobusnog kolodvora u Šibeniku.
1.4. Natječaj je opći, državni, javni, pozivni, anonimni I anketni, a 
pravo sudjelovanja imaju sve pravne I fizičke osobe koje su hrvatski 
državljani.
1.5. Članovi ocjenjivačkog suda i izvjestitelji kao I njihovi bliski 
srodnici i suradnici Iz uže radne skupine ne mogu sudjelovati na 
natječaju.
1.6. Svaki natjecatelj, pojedinac ili skupina, ima pravo sudjelovanja 
na natječaju samo jednim radom.

2. NATJEČAJNI ROKOVI
2.1 Početak natječaja je 10. studenoga 1998. godine, a podloge 
se mogu podizati do 30. studenoga uz polog od 500.00 kn, općom 
uplatnicom ili virmanom na žlroračun: 34600-630-107, pozivom na 
broj:
• za fizičke osobe 22 7706-JMBG
• pravne osobe 21 7706-MB
Primatelj je Proračun Grada Šibenika, a svrha doznake: prometni 
terminal. Polog se vraća svim natjecateljima koji predaju natječajni 
rad koji odgovara uvjetima natječaja.
Na uplatnici navestii adresu na koju će se slati odgovori na pitanja.
2.2. Rok za predaju natječajnih radova je ponedjeljak. 11. siječnja 
1999. godine do 22 sata. Radovi se predaju u Društvo arhitekata 
Šibenik, Ul. Božidara Petranovića br. 2
Za radove koji se šalju poštom vrijedi datum I žig ha pošiljci. Svaki 
natjecatelj koji šalje rad poštom obavijestit će brzojavom Društvo 
arhitekata Šibenik. U brzojavu je potrebno navesti broj pod kojim je 
pošiljka zaprimljena.
2.3. Natjecatelji imaju pravo postavljati pitanja do 1. prosinca 1998. 
g. Pitanja se dostavljaju na adresu Društva arhitekata Šibenik. Pisani 
odgovori bit će poslani do 10. prosinca 1998. god. svima koji su 
podigli natječajne podloge.
2.4 Ocjenjivački sud završit će radom najkasnije do 25. siječnja 
1999. g.
2.5 Svi će se natječajni radovi pokazati na izložbi koja se organizira 
nakon proglašenja nagrada. O datumu I mjestu održavanja Izložbe 
bit će obaviješteni svi natjecatelji.
2.6. Nenagrađeni i neobeštećeni radovi vratit će se natjecateljima 
nakon izložbe.

3. NAGRADE
3.1. Ako do zadanog roka prispije najmanje pet stručno I prema 
uvjetima natječaja izrađenih radova podijeliti će se ove nagrade u 
(bruto Iznosima):

1 nagrada 25.000 kuna
II nagrada 20.000 kuna
III nagrada 15.000 kuna

TRI ravnopravna otkupa po 5000 kuna
Svaki će se pozvani natjecatelj obeštetiti s 10.000 kuna (neto). 
Obeštećenja se ne odbijaju od nagrade.
3.2. Ako stigne manje od pet natječajnih radova (u smislu točke 4) 
razmjerno će se smanjit) broj nagrada i njihov iznos. »
3.3. Ocjenjivački sud, u dogovoru s Investitorom, može predviđenu 

svoti i drugačije rasporediti, ako za to bude opravdanih razloga.

4. POZVANI AUTORI
SINOPSIS d.o.o.
mr. Tomislav KRAJINA, dipl. Ing. arh.
ŠIBENIK
SVEUČILIŠTE U ZAGREB U
ARHITEKTONSKI FAKULTET
prof. Emil ŠPIRIĆ, dipl. ing. arh.đ
ZAGREB
STUDIO CENTAR d.O.O.
Josip PANC1ROV, dipl. ing. arh.
ŠIBENIK

SVEUČILIŠTE U ZAGREBU
ARHITEKTONSKI FAKULTET 
prof, Emil ŠPIRIĆ. dipl. Ing. arh. 
ZAGREB
STUDIO CENTAR d.O.O.
Josip PANCIROV. dipl. Ing. arh.
ŠIBENIK

5. OCJENJIVAČKI SUD
Za ocjenu radova Imenovan je Ocjenjivački sud u sastavu:
1. FRANKO ČEKO, dipl. teol. - predsjednik
GRAD ŠIBENIK 
gradonačelnik 
2. mr. IVICA POUIČAK, dipl. soclol.
GRAD ŠIBENIK
zamjenik gradonačelnika
3. MIROSLAV ŠKUGOR, dipl. ing. arh.
GRAD ŠIBENIK
član Gradskog poglavarstva
4. mr. GUSTAV ČERVAR, dipl. Ing. arh.
GRAD ŠIBENIK
pročelnik Upravnog odjela za prostorno planiranje I 
zaštitu okoliša
5. prof. dr. IVAN JURAS, dipl. Ing. arh.
UDRUŽENJE HRVATSKIH ARHITEKATA
6. IGOR MARINOVIĆ, dipl. ing. grad. 
ŽUPANIJSKA UPRAVA ZA CESTE. ŠIBENIK
7. JASNA ČOP-NUIĆ, dipl. ing. arh.
HRVATSKE ŽELJEZNICE
poslovi razvoja, planiranja i informatike
8. ZLATKO MARUNA, dipl. ecc.
AUTOTRANSPORT d.d.
direktor
9. MARKO ŠIŠIĆ, kapetan
JADROLINUA. Rijeka
rukovoditelj brzih I međunarodnih linija
10. MIHO MIOČ, dipl. Ing. stroj.
LUČKA UPRAVA. ŠIBENIK 
predsjednik Upravnog vijeća

Izvjestitelji:
1. ZVJEZDANA STOŠIĆ, dipl. ing. arh.
GRAD ŠIBENIK
2. MADLENA ROŠA-DULIBIĆ, dipl. Ing. arh.
GRAD ŠIBENIK
3. MARKO ČULE, dipl. Ing. grad.
ŽUPANUSKI ZAVOD ZA PROSTORNO UREĐENJE. ŠIBENIK

6. SADRŽAJ NATJEČAJNOG RADA
1. Urbanističko rješenje MJ. 1:500
2. Urbanističko rješenje MJ. 1:1000
3. Idejno rješenje cestovne prometnice 1500 (1:1000)
4. Organizacijske sheme objekata MJ. 1:1000/1:200 .
5. Trodimenzionalni prikazi

7. ZAVRŠNE ODREDBE
7.1. Predajom natječajnog rada autori pristaju na uvjete ovog 
natječaja, na njegovo javno Izlaganje, publiciranje i si.
72. Iz ovog natječaja Isključit će se radovi:

• predani poslije roka navedenog u točki 22.
• koji ne sadrže priloge navedene u točki 6.

7.3 Investitor natječaja dodjelom nagrada stječe pravo da se 
nagrađenim radovima koristi u cijelosti ili djelomično, a prema 
preporukama Ocjenjivačkog suda.
7.4. Investitor natječaja s obzirom na anketni karakter natječaja nije 
dužan autoru prvonagrađenog rada osigurati daljnju autorsku 
suradnju.
7.5. Ovaj natječaj raspisan je u skladu s Pravilnikom o organizaciji I 
provođenju natječaja s područja arhitekture i urbanizma Udruženja 
hrvatskih arhitekata (1995.).
7.6. Svi sporovi koji bi mogli nastati iz ovog natječaja prvenstveno 
će se rješavati dogovorom ili arbitražom, a u slučaju da se ne riješe, 
u nadležnosti su redovnog suda u Šibeniku.

GRADSKO POGLAVARSTVO 
GRADA ŠIBENIKA

KRKA 100 NAGRADA 
KRKINIH BUTIGA 

ŠIBENIK

KRKA d.o.o. Šibenik, Kralja Zvonimira 12 koje zastupa direktorica 
Višnja Cukrov dipl. ing.

donosi
PRAVILA BOŽIČNE NAGRADNE IGRE 

»KREĆE KRKIN KOLOR SREĆE«
Članak 1.

KRKA za fizičke osobe-kupce svojih BUTIGA: KREŠIMIR, ŠUBIĆEVAC, 
VODICE. JUSTINA. TRŽNICA. RAŽINE I BALEKIN organizira nagradnu 
Igru pod nazivom: »KREĆE KRK1N KOLOR SREĆE«.

Članak 2.
Nagradna Igra iz čl, 1. započinje od 7. studenog 1998. odnosno 
od dana Pojave u »Šibenskom listu« i trajat će do 24. prosinca 
1998. godine.

Članak 3.
Temeljna svrha nagradne igre Je unapređenje prodaje rgovačke 
robe.

Članak 4.
U nagradnoj igri mogu sudjelovati svi kupci BUTIGA iz čl. 1. koji 
kupe robe u vrijednosti 100 ili više kuna, odjednom ili u više 
kupovina i račun - račune u običnoj kuverti, s osobnim podacima, 
ubace u NAGRADNE KUTIJE koje će se nalaziti u BUTiGAMA, a 
najkasnije do 23. prosinca 1998.

Članak 5.
Iz čl. 4. isključeni su, u nagradnoj igri ne mogu sudjelovati, 
zaposlenici organizatora NAGRADNE IGRE, niti njihovi bračni 
partneri, djeca, sestre, braća i roditelji.

Članak 6.
Izvlačenja 100 dobitnika NAGRADNE IGRE obavit će se Javno 24. 
prosinca 1998. uz nadzor komisije od 3 člana, i javnog bilježnika 
koji će sačiniti službeni i obvezujući zapisnik.

Članak 7.
Nagradni zgodici u NAGRADNOJ IGRI razvrstani su u tri skupine 
koje sačinjavaju:
1. GLAVNE NAGRADE 
(l)TV-color 67 cm 
(2) Perilica rublja 
(3) Satelitska antena 
(4) Parno glačalo 
(5) Aparat za kokice 
2. VLASTITI PROIZVODI 
(1) 10 paketa KRKINIH proizvoda 
(2) 10 blagdanskih pogača (po narudžbi) 
3. REKLAMNI PROIZVODI (
(1) 25 Krklnlh pregača
(2) 25 Krklnlh majica ' *
(3) 25 Krklnlh kapa
Sudionlci-dobrtnici ne mogu postati dobitnici više od jedne 
nagrade iz pojedinih skupina nagradnih zgoditaka.

Članak 8.
Dobritnlci svih nagrada u NAGRADNOJ IGRI bit će nakon 
izvlačenja objavljeni U BUTiGAMA navedenim u čl. 1. I u 
Šibenskom listu.
Dobitnici će nagrade preuzeti u roku od 30 dana nakon objave u 
Šibenskom listu, u BUTIGI KREŠIMIR Ulica Kralja Zvonimira 12. a za 
slučaj da ih ne preuzmu u ovom roku gube na njih pravo.

Članak 9.
Pravila nagradne igre KREĆE KRKIN KOLOR SREĆE bit će objavljen 
u Šibenskom listu od 7. studenog 1998. godine.

KRKA đ.0.0.
ŠIBENIK

JADRAmBANKAil.iL 
ŠIBENIK

OBAVIJEST O PROMJENI
TELEFONSKIH BROJEVA

OBAVIJEST
Republika Hrvatska daje 
poticajna bespovratna 
sredstva radi stimuliranja 
poljoprivredne proizvod
nje i to:
a) 1300,00 kuna/1 ha za 

sjetvu tvrde pšenice,
b) 500,00 kuna/1 ha za 

sjetvu ječma,
c) 1300,00 kuna/1 ha za 

sjetvu raži.
Zainteresirani poljoprivre
dni proizvođači sva 
objašnjenja o načinu os
tvarivanja navedenih 
naknada mogu dobiti u 
Uredu za gospodarstvo 
Šibensko-kninske 
županije, telefon 212-889.

TURISTIČKO-UGOSTITEUSKA ŠKOLA 
ŠIBENIK

Školski odbor Turlstlčko-ugostiteljske škole Šibenik 
raspisuje

NATJEČAJ
za popunu radnih mjesta

1. Nastavnik kuharstva - 1 zaposlenik - 17 sati u nastavi tjedno, na određeno vrijeme,
2. Nastavnik TZK - 1 zaposlenik - 12 sati u nastavi tjedno, na neodređeno vrijeme
3. Nastavnik ekonomske grupe predmeta - 1 zaposlenik - puno radno vrijeme, no neodređeno
4. Nastavnik ugostiteljskog posluživanja - 1 zaposlenik - 12 sati u nastavi tjedno, na određeno vrijeme
5. Nastavnik talijanskog jezika - 1 zaposlenik - puno radno vrijeme, do povratka zaposlenice s 

bolovanja
6. Nastavnik njemačkog Jezika - 1 zaposlenik - 14 sati u nastavi tjedno, na neodređeno vrijeme
Rodni odnos na određeno vrijeme traje do 31. kolovoza 1999. godine.
Radni odnos zo radno mjesto pod br. 6. zasniva se od 1. siječnja 1999. godine.
UVJETI: domovnica;
- za radno mjesto pod br. 2 - položen stručni ispit;
- za radno mjesto pod br. 3 - položeno dopunsko pedogoško-pslhološko obrazovanje.
Ostali uvjeti prema Zakonu o srednjem školstvu i Pravilniku o stručnoj spremi.
Prijave na natječaj se primaju 8 dana od dana obajve u dnevnom tisku.
Potrebnu dokumentaciju poslati na adresu: Turlstlčko-ugostlteljska škold Šibenik, Ante Šupuka bb.
Nepotpune I nepravodobne prljave neće se razmatrati.

Slobodni smo obavijestiti vas da je došlo 
do promjene telefonskih brojeva u Banci 
od 22. listopada 1998. god. Novi brojevi su:

Predsjednik Uprave - Ivo Šinko

Stari broj Novi broj
334-234 242-101
Zamjenik predsjednika Uprave - Željko

Kardum
Stari broj Novi broj ’
335-882 242-102
Član Uprave - Ankica Bandalović

Stari broj Novi broj
334-143 242-103
Centrala
Stari broj Novi broj'
333-388 242-242

JADRAmBANKAil.iL
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PRIJAM KOD GRADONAČELNIKA

Čestitke tenisaču 
Grubišiču

U POVODU 75. OBLJETNICE VESLAČKOG KLUBA »KRKA«

UMI KM NEK' PUCAJU VESLA!

J
urio« Grubišić, talentirani tenisač, član TK Šubićevac. prvak Hr
vatske ta dječake do 10 godina, dobio je iskrene Čestitke od 
Šibenskoga gradonačelnika Franka Čeke ta svoj veliki uspjeh 
Čeko je pnredio primanje u svojim odajama ta maloga Juncu i Čelni

ke njegova kluba. Jure je od gradonačelnika dobio i prigodan poklon 
-zlatnik, medaljon napravljen prigodom obilježavanja 700. obljetni
ce postojanja šibenske biskupije

Uz neobveznu pnču o dosadašnjoj karijeri i teniskom razvoju Gru- 
bišića. bilo je govora i o stanju u teniskome klubu Šubićevac Grado
načelnik je izrazio želju za daljnjom konsolidacijom i napretkom klu
ba, a tajnica Neda Zajc mu je navijestila mogućnost novih uspjeha 
iznimno nadarenoga Junce Prva je prilika već u veljači 1999 godi
ne na državnome dvoranskom prvenstvu za djecu do 12 godina

BJ.

IZMEĐU JUČER I SUTRA

Babi« jači od portal?
Je li šibenski »babić« jači od porta, točnije hoće li za 

državnog prvaka Croatiju imati gorak okus?) Takvo pita
nje postavljaju oni, koji se nikao ne mire s »papirnatim« 
teorijama i ne priznaju unaprijed podređenu ulogu svoje 
momčadi. Kao slučajni promatrač susreta Croatia - Porto 
u Maksimiru takve ne bih mogao bezrezervno podržati, 
jer ono što su »modri« demonstrirali po nemogućim uvje
tima raskvašenog travnjaka nije, objektivno, dostižno iza
branicima Rajka Magića. No. vrijedi i razmisliti u suprot
nom smjeru. Prije svega, realno konstatirati kako Zagre
pčani ni slučajno ne mogu imati takvu motivaciju na Šubi
ćevcu, kao ni to da se očito ispražnjeni akumulatori ne 
mogu do kraja napuniti za samo četiri dana. Vrijedi i pod
sjetiti kako Dario Simić i ostali nisu slavili ni u susjednom 
Zadru, makar ih, baš kao i u odnosu na Šibenik, u kvalitet
nom smislu dijele kilometri od momčadi iz Stanova. Nije 
Šibenik bio puno jači ni prije dvije sezone, kada je s »Bari- 
ćevom« Croatijom u proljetnoj premijeri odigrao 0:0. a da 
gosti nisu, praktički, ni zapucali u okvir vrata.

Možda će netko od čitatelja reagirati kako pretjerano 
hrabrim šibensku momčad, ali zar nije upravo najveća 
draž nogometa činjenica da u tom športu, baš kao u nije
dnom drugome. David može iznenaditi Golijata?! Takvo 
raspoloženje valja stvarati na šubićevcu i zbog realne 
(pretpostavke da se Šibenčani neće baš tako lako izvući 
$ dna, ako ne ostvare jedno ili dva ugodna iznenađenja. 
Ako bismo o rasporedu Magićeve čete u drugom dijelu 
prvenstva govorili isključivo »suhim« jezikom realista ili 
skeptika, onda podatak da na Šubićevcu dočekuju vode
ći kvartet (Croatia. Hajduk. Osijek. Rijeka), onda bi klup
sko vodstvo glava boljela i više nego sto treba. Srećom, u 
športu, a. kako rekoh, posebice u nogometu, položaj na 
ljestvici i aktualni rejting ne određuju unaprijed pobjedni
ka, pa Šibenik ima športsko pravo na nadu u sretniji pro
ljetni rasplet.

Gdje je u svemu tome publika? To pitanje i te kako va
lja postaviti ne samo zbog spomenutog rasporeda i pri
vlačne Croatije, već i praznih tribina protiv Zadra. Šiben
čanima je potpora gledališta kao nikad potrebna. Samo 
da ne bude kao što zna biti na utakmicama s Hajdukom - 
da se više raduju pogotku gostiju nego domaćina?! ,

Ivo MIKUUČIN

N
ajsvjetliji! veličina šport 
»kog života Šibenika, 
neprijeporno je Vesla
čki klub »Krka«. Izuzetni i zapa

ženi rezultati Što su ih postizale 
generacije »Krkinih« veslača ti
jekom 75 godina duge i svijetle 
tradicije, ne samo da su prosla
vile Krešimirov grad, već su klu
bu i zemlji donosili laskavo titu
le najboljih.

Očuvanju bogato i uspješne 
tradicije šibenskog veslanja tije
kom minulih godina, u mnogo
me je pridonio ogromni entuzija
zam i ljubav Šibenčana prema 
svom klubu, pomažući i bodreći 
svoje ljubimce na regatama u 
zemlji i svijetu s tradicionalno ši
benskim »Upri 'Krka' nek puca
ju vesla, dobit ćete novoga 
osmerca«.

Za 76 godina svoga postoja
nja veslački je klub imao svoje 
jučer, ima svojo danas, imat će i 
svoje sutra ... PROŠLOST i SA
DAŠNJOST — najbolje su jam
stvo da će i budućnost kluba, 
nama svima dragog, biti dostoj
na onoga što sadržavaju PRO
ŠLOST i SADAŠNJOST.

Veslački klub »Krka« djelić 
je kulturnog bogatstva Šibeni
ka, pripadnik ja ogromne sport
ske familije, sportski je sinonim 
i ambasador svoga grada u svi
jetu i zemlji. Danas je to klub sa 
75 godina starom prošlošću, 
klub kroz koji su veslajući u ra
znim disciplinama prošle tisuće 
i tisuće šibenskih djevojaka i 
mladića, športski kolektiv čiji su 
članovi na svojim prsima s po
nosom nosili i još uvijek nose 
mnoga sjajna odličja, izborena 
na velikim natjecanjima.

Malo je športskih kolektiva 
koji u svojim vitrinama imaju to
liko dragih i vrijednih pehara. U 
bogatoj riznici »Krkinih« trofeja

1. studenog 1923. godine nekolicina 
uglednih građana i ljubitelja veslačkog 
sporta osnovali su u tadašnjoj Narodnoj 
kavani veslački klub "Krka". Klub će ka
snije postati sinomim Krešimirova gra
da, upravo onako kako je "Hajduk" za 
Split ili "Jug" za Dubrovnik

Generacije mladića bile su ^pogonsko gorivo* Krkinim sandulinima 
(Snimio:Vilson POUĆ)

nalaze se 52 titule seniorskih pr
vaka države, a blistave medalje 
šampiona nosi 275 veslača. Kr- 
kaši su sudionici Olimpijskih iga
ra: 1936,1948,1900. i 1972. 
godine. Sudionici su europskih i 
svjetskih prvenstava, na kojima 
su više puta bili finalisti i nosioci 
najviših odličja. Krkaši su nastu
pali na mediteranskim i balkan
skim igrama s kojih klubu dono
se 19 odličja, sudionici su pre
ko 40 međunarodnih veslačkih 
regata, s kojih se vraćaju kao po
bjednici 23 puta. Hvale vrijedna 
pobjeda je »Krkinog« osmerca 
nad proslavljenim sveučilišnim 
osmercima Cambridge i Oxford 
1972. godine, kada je »Krka« 
slavila 50. obljetnicu. U raznim 
disciplinama veslači »Krke« bili 
su 64 puta prvaci Hrvatske a po
bjednici su bezbroj puta na pr
venstvima Dalmacije,

Pribrojimo li tom broju seni
orskih uspjeha i uspjehe »Krki
nih« juniora, koji su 42 puta bili 
prvaci države i još toliko puta pr
vaci Hrvatske, sudionici svjet
skih prvenstava u Napoliju i Ble- 
du gdje u finalnim borbama 
osvajaju 5. i 4. mjesto, te be
zbroj pobjeda na međunaro
dnim i domaćim regatama, spo
znat će se snaga i veličina »Kr
ke«.

Naravno, ne smijemo zabo
raviti i brojne nastupe »Krkinih« 
veterana, koji u poodmaklim go
dinama postižu dobre rezultate.

Šibenčani nisu samo dobri 
veslači već i odlični organizatori 
mnogobrojnih veslačkih natje
canja, među koje posebno tre
ba istaći organizaciju veslačkih 
natjecanja na VIII. mediteran
skim igrama.

»Krka« je bila i ostala dio Kre
šimirova grada.

prof. Milivoj BORANIĆ

OVE SUBOTE DRŽAVNO PRVENSTVO U BODY BUILDINGU

Pet šibenskih aduta
Na prvenstvu, gdje će prvi put biti prove

dena doping kontrola, nastupit će Katari
na Jurlin, Krešimir Juranić, Ivica Vukšić, 
Aleksandar Maestrenko i najveći favorit 
za naslov prvaka prof. Vedran Jakšić

VATERPOLISTI SOLARISA KREĆU U 
NOVU PRVENSTVENU UTRKU

ZAJEDNIŠTVOM PROTIV 
PRAZNIH DŽEPOVA

S
ezona neizvjesnosti je pred vaterpolistima Solarisa. Pitanje je 
kako će nova, mlada momčad proći sve prepreke koje su 
pred njom. Valja se boriti fizički protiv rivala u bazenu, ali i 
izoštriti psihu pred stalnim problemima financijske prirode. Platna 
kesica. to je već postao običaj ne samo u vaterpolu, redovno - kasni. 

No. igrači-imaju razumijevanja prema čelnicima koji se bore za sva
ku klupsku kunu. Prazne džepove nadomještaju upornim trenira
njem, nema nikakve pobune. Još nevjerojatnije zvuči podatak da 
su se treneru Renji stavili na raspolaganje i dni koji zbog zdravstve
nih problema ne bi smjeli. Dejanu Brkiću stradali su bubnjići u oba 
uha. Ratko Vrbičić sanira slomljenu kost na stopalu, a Krešimir GIF 
gić slomljeni prst na ruci. Bez obzira na sve, njih trojica treniraju, 
cak i igraju trening-utakmice! Jasno, sva trojica mogla bi zaigrati 
već ove subote na gostovanju u Splitu kod Jadrana. A prije te uta
kmice zgodno je čutFmišljenje trenera momčadi. Grga Renje, o mo
gućnostima njegovih igrača ove sezone.
- Naša je realnost borba za sedmo mjesto i ništa više od toga. Tko 
može više i bolje, s ovim kadrom, u ovakvim okolnostima, neka se

OVOGA VIKENDA NA BAZENU UZ SAVU, U ZAGREBU

Međunarodni plivački 
miting »Mladosti«

D
rugi ovosezonski izla
zak plivača Šibenika 
izvan »Solarisova« ba
zena vodi ih do hrvatske me

tropole. U Zagrebu će njih 13 
(šest dječaka i sedam djevojči
ca) nastupiti, na vrlo jakome 

* međunarodnome mitingu
•Mladosti«. Kadeti i mlađi ka
deti plivat će ove subote i ne
djelje na bazenu uz Savu me
đu 200 konkurenata,

- Iako smo u punome treningu 
za zimska prvenstva Dalmaci
je, očekujemo ponešto meda
lja i na ovome mitingu u Za

SEMAFOR

grebu. Ovaj će nam nastup do
bro doći kao kontrolna utrka 
za provjeru trenutne spre
mnosti plivača, a o njihovoj 
kvaliteti dovoljno govore i po
stavljeni limiti. Ne može se po
javiti bilo tko - kazao nam je 
prof Marijan Tepić, šef struč
noga štaba PK Šibenik prije 
odlaska u Zagreb.
Do konca ove kalendarske go-' 
dine šibenske plivače još oče
kuje i-ekipni Božični kup 19. i 
20. prosinca i još važnije - klup
ska Skupština koja je najavlje
na za 17. studenoga.

BJ.

O
ve subote u kongre
snoj dvorani Zagre
bačkog velesajma 
(popularnome Globusu) bit 

ce priređeno prvenstvo Hr- 
• vatske ii body buildingu. Uju- 
, tro su na programu polufinal

na natjecanja i prije toga va
ganje. a navečer su finala. 
Opekuje se da će nastupiti tri- 
desetak hrvatskih tjelogradi- 
telja raspoređenih u petkhte- 
gorija - jedna je juniorska, je
dna za žene i tri seniorske. 
Najboljima će po prvi put biti 
dodijeljene nagrade i u nov
cu. Međutim, za sve je dvo
sjekli mač doping-kontrola 
koja će biti po prvi putprove- 
dena u ovome sportu, a u or
ganizaciji Hrvatskog olimpij
skog odbora .

Nikad brojnija nije bila ek
spedicija šibenskih tjelogra- 
chtelja koja se zaputila na na
tjecanje ovakve vrste. Gak 
njih petoro pokazat će svoje 
mišiće u »Globusu«. Iz BBK 
Vir sudjeluju prof. Vedran

Jakšić, Krešimir Juranić me
đu juniorima te po prvi put je
dna šibenska dama - Katari
na Jurlin. Prvi put se na pr
venstvu pojavljuju i članovi 
Orcinus Gyma, kluba s Balde- 
kina, zastupat će ga Ivica 
Vukšić i Aleksandar Mae
strenko.

Sto očekivati od njih peto
ro? Najveće nade polažu se u 
već legendarnoga profesora 
Vedrana Jakšića.X3n je vbć 
pet godina nedodirljiv u svo
joj kategoriji i ove je godine 
spreman za šestu uzastopnu 
krunu. No, iza svega ili ispred 
svega carevat će neizvje
snost koju donosi doping 
kontrola. Pobjedničko slavlje 
brzo može biti pomućeno do
kazima iz Kolna. Mnogi bilde- 
ri uopće i ne znaju što mogu 
koristiti, a što ne. Na »crnoj li
sti« je nekoliko stotina pre- 
prarata i sastojaka, tko će bi
ti pametan, a usput i kvalitet
nog formiranoga tijela...

B.JURAS

DRUGA TRICA 
NA ŠUBIĆEVCU

Konačno radost nogometaša Šibenika •
Malonogometaši Croatije uvjerljivi protiv 
Splićana • Dvije košarkaške tuge • Va
terpolisti kreću u prvenstvo ove subote

NOGOMET, i 1. kolo Prve ljge: 
Šibenik — Zadarkomerc 4:2 (1 >).

(Stadion na Šubićevcu. Gledate
lja 800. Sudac: Ivan Novak (Vara
ždin). Pomoćnici: Željko Bacinger 
(Novi Marbf) i Darto Kofić (Sibinj). 
Delegat: Darko.Cvitković (Zagreb)

ŠIBENIK: Radoš, Čeko. Ivica. 
Dražić. Antolić, Bakula. Stanić, I. 
Bulat (od 55. Kovačić), Karabag 
(Od 71. Marenzi), Rendulić, Popo- 
vić (od 76. Brkljačić). Tener: Rajko 
Magić.

1:0 Rendulić (30). 2:0 Popović 
J59), 3:0 Popović (65). 3:1 (80). 
4:1 Brkljačić (83), 4:2 Turković 
(89). U 18. minuti Popović nije 
iskoristio jedanaesterac.

LJESTVICA: 12. Šibenik 11 2 2 
7 12:27 8

12 kolo: Šibenik -£Crđatia u 
nedjelju, 8 studenoga "od 14 sati 
ga Šubićevcu. • ■- •

MALI NOGOMET. 5 kolo Prve 
lige: Croatia — Split 1700 8:5. 
(7:2), •

Dvorana na Baldekinu. Gledate
lja 150. Suci: IvipdMetličić i Josip 
Strunje (obojica iz Splita). Delegat: 
Branko Kurtaj (Šibenik).

CROATIA: Vujinović. I. Tomjčić 
1, Belamarič 1. Čulić. Alebić, P. Mk 
kas 1. Osibov 3. N. Tomičić, D. Mi- 
kas, Perica-Cikoiević 2, Mijić, Re- 
madža. Trener: Hrvđje Kekez.

Žuti karton: Alebić. Crveni ka
rton: VujinoVić.

LJESTVICA: 4. Croatia 5 3 11 
22:22 10

KOŠARKA (M). 8. kolo A-1 lb

ge: ■ Zagreb'« — .Šibenik .81:77 
(36:35).

Zagreb —Školska sportska dvo
rana »Trnskd« Gledatelja40p Su
ci: Stjepan K'rajnović i Šaša Šarac. 
Opunomoćenik HKS-a: Tresogla- 
vić (svi iz Osijeka): *

''ŠIBENIK: Huuiev 2, Vanjak 4. 
Helbioh 2. JaSarin 17. Klanac 16. 
Dedić 1B, PeričeVić 2, Cvjetićarnn 
16. Ja Sarin, Pivac. Trener: Anđek
ko Matov.

Šibenik — osobne pogreške: 
23 (pet osobnih: Huljev u 4a minu
ti), slobodna- bacanja: 27-32 
(84%). ukupan šut iz igre: 24-46 
(52%), šut za -tri poena: 2-M 
16%). .trice: Je. Šarin 2.

LJESTVICA: 10. Šibenik 8 2 6 
514:575 10

9. kolo: Šibenik—Vajda u subo
tu, 7. studenoga od 20 sati na BaF 
dekinu.,
, KOŠARKA (Ž): 9. kolo A-1 lige: 
Šibenik - Mursa 58:70 (30:32).

Dvorana, na Baldekinu. Gledate
lja.? 00. Suci: Zeljko Žilavec i TomF

4 slav Tadić (obojica iz Zadra). Opiž- 
nonibćenik HKS-a: Nino Tonković .

, ŠIBENIK: Mi. Vukičević 12. Če
kić 2. Knežević 1. B. Vukičević 5, 
Štampalija 6. Nakić 4. M. Penđer 
1?. Matic 4. Roda 12, Zubak. Tre
ner: Stipe Bratić
., Šibenik’- pet osobnih: M. Pen
đer u 35. minuti, slobodna baca-

*nja 5-13'(39%). trice: Mi. Vukiče- 
vtć4. B. Vukičević LM. Penđer 1:

LJESTVICA: 6. Šibenik 9 2 7 
527:617 1]

10. kolo: Adriatic osiguranje — 
Šibenik u nedjelju. 8. studenoga u 
Zagrebu, dvorana Pešćenica.

VATERPOLO: 1. kolo Prve lige: 
Jadran - Solaris u subotu. 7. stude
noga u Splitu, mali bazen na Polju- 
du.

Pripremio:
B.JURAS



Snimio: Radovan GOGER

POTPISIVANJE PETICIJE U ORGANIZACIJI LIBERALNE STRANKE

VIŠE OD PUKE FORMALNOSTI
L

iberalna stranka Ogranak Šibenik or
ganizirala je sakupljanje potpisa na 
peticiju pođ nazivom »Za Hrvatsku, ze
mlju časnih građana, za Hrvatsku, zemlju 

časne vlasti«.
»Protiv nepoštenja, nemorala, beščašća, 

laži i sveopćeg licemjerja« napisano je na let
cima koje su članovi LS-a dijelili svojim- su
građanima. Akcija je započela 29. listopada, 
a trajat će do 15. studenoga 1998. godine.

Jedan od čelnih ljudi stranke Zvonimir 
Zaninović o informaciji da je prekinuto upla
ćivanje »Za fond Lepej« kaže da je to zlopora
ba medija kako bi se skrenula pozornost jav
nosti na nešto drugo ili umanjio značaj čita
ve akcije, u kojoj građani potpisivanjem peti
cije daju potporu da se ovakve stvari kakve 
su se dogodile gospođi Lepej i gospodinu 

■ Horvatu više ne događaju. Oni su prema in
formacijama koje su meni dostupne sada

bez posla, tako da je potpisivanje ove petici
je zapravo potpora svim onim građanima 
Hrvatske, koji su u ovo vrijeme, i ratno i po
ratno ostali bez posla i ovoga časa ne vide 
neku perspektivu za svoju egzistenciju.

— Nadam se da mi malo pomalo počinje
mo baštiniti demokratske tradicije zapa
dnog svijeta, i da glas javnosti više nije puka 
činjenica i da to postaje teret za one koji ob
našaju vlast. Upravo zato.vjerujem da je pot
pisivanje ove peticije više od puke formalno
sti i trenutnog raspoloženja građana, da je 
ono zapravo želja za korjenitim promjena 
ma u društvu i-da će izazvati upravo takve 
efekte, kazao je Zvonimir Zaninović prvog 
dana prikupljanja potpisa podrške. Potpisi 
ćđ se prikupljati na autobusnom stajalištu, 
kod gradske tržnice i zgrade kazališta, a u 
poslijepodnevnim satima samo kod zgrade 
kazališta, do 15 studenoga ove godine.

A. GRCIĆ

DOSTOJNO OBILJEŽEN BLAGDAN SVIH SVETIH l DUŠNI DAN

ŽIVOT IZA ZEMALJSKOG JE
B

lagdan Svih svetih, te 
Dušni dan s poštova
njem je i dostojno obi
lježen i na području Šiben

sko-kninske županije. Zapa
ljeno je na tisuće svijeća, 
posjećeno isto toliko grobo
va najmilijih. Uz molitvu, su
ze, cvijeće i svijeće prisjetili 
su se žitelji ove županije 
svojih najbližih. U svim cr
kvama diljem biskupije slu- 
žene su svete mise zadušni
ce za preminule.

Na blagdan Svih svetih, 
1. studenog ispred Spomen- 
križa na Kvanju vijence su

VJEČAN
položili predstavnici Šiben- 
sko-kninske županije. Gra
da Šibenika, Odjela hrvat
skih branitelja i članova nji
hovih obitelji, Uprave za 
obranu. Policijske uprave Ši- 
bensko-kninske županije. 
Udruge obitelji poginulih hr
vatskih branitelja, HVIDR-e, 
Udruga Hrvatskih veterana 
Domovinskog rata, te osta
lih.

U povodu Dušnog dana 
šibenski biskup msgr. Ante 
Ivas predvodio je svetu mi
su zadušnicu u katedrali sv. 
Jakova. Za sve poginule u 
Domovinskom ratu služena 
je misa zadušnica i u crkvi 
svetog Frane u Šibeniku ko
ju je predvodio gvardijan sa
mostana fra Petar Odah. 
Molitvom uz dostojno sjeća
nje na najbliže, te poginule i 
stradalnike Domovinskog 
rata, podsjetili su u svojoj 
propovijedi kako je Bog taj 
koji određuje život. A život 
iza zemaljskog je vječan.

K. RUDAN

OME
ŠIBENSKA UDRUGA NEZAPOSLENIH ORGANIZHIR 

POTPISIVANJE PETICIJE

POEASTI
. € 
&

123

TVORNIČKOM 7

KRUGU ■
■

OD ČETVRTKA DO ČETVRTKA
Zamjenik gradonačelnika Ivica 

Poljičak održao je radni sastanak s 
predstavnicima otočnih mjesnih 
odbora Kaprija, Krapnja, Zlarina i Ži- 
rja. Na sastanku se raspravljalo o 
prijedlogu zakona o otocima, o ko
jem je dogovoren načelan stav Gra
da Šibenika, kao i mjesnih odbora u 
njegovom sastavu. Prijedlog Zako
na je podržan i donesena je ocjena 
o generalnoj podršci njegovom do
nošenju, uz dopune i prijedloge koji 
će biti upućeni na Centar za razvi
tak otoka Ministarstva razvitka i ob
nove, koji je i nositelj cijelog projek
ta.

izvoditelja sustava, profesora dr. 
Vladimira Andročeca, nazočni su bi
li mr. Ante Čurković, član Uprave 
HEP-a, župan Šibensko-kninske žu
panije Ivo Baica, te predstavnici Mi
nistarstva gospodarstva, znanosti i 
tehnologije, te predstavnici znan
stvenoistraživačkih institucija iz vi
še europskih država.

Pred spomen-obilježje palim braniteljima, 
koji su bili radnici u TLM-u, vijenac su uoči Da
na mrtvih, a u znak trajnog sjećanja, položili 
predsjednik HUS-a i Sindikata TLM-a Zdravko 
Burazer i povjerenici.

Snimio: Radovan GOGER

ZAKONOM REGULIRATI
PRAVA NEZAPOHI
Š

ibenska Udruga neza
poslenih jedina je koja 
okuplja nezaposlene ra
dnike, njihove roditelje, ali i 

one koji strahuju pd Biroa kao 
svoje moguće sudbine. Zbog 
toga Udruga očekuje od Hr
vatskog državnog sabora da 
potpisivanje peticije prihvati 
kao uzorak za cijelu Hrvatsku 
te da na osnovi zahtjeva petici
je pokrene postupak donoše
nja prijedloga tog zakona ili 
dopune postojećeg Zakona o 
radu.

Naime, u peticiji koju će 
Udruga nezaposlenih uputiti 
Saboru traži se da se zako
nom osigura ustavna prava 
svakog nezaposlenog stanov
nika RH prilikom javljanja na 
natječaj, na način da mu se na 
teret poslodavca nadoknade

ŽUPANIJSKI RADIO ŠIBENIK OBILJEŽIO 30 
GODINA RADA

SDP Ogranak Šibenik u povodu 
3. studenog 1944. godine izdalo je 
priopćenje sredstvima javnog infor
miranja u kojem stoji kako će do
stojno obilježiti dan kada su prije 
54 godine partizanske jedinice 
oslobodile Šibenik od fašističkog 
okupatora. SDP Šibenik je u povo
du blagdana Svih svetih i Dana 
oslobođenja grada, kako stoji u pri
općenju položio cvijeće i svijeće na 
spomen obilježja antifašističkog i 
Domovinskog rata.

U Primoštenu je u četvrtak po
čela »Sabatina«. Riječ je o tradicio
nalnom susretu vinogradara i vina
ra Dalmacije, koji se sastaju od 
1991. godine. Ove godine domaći
ni su Primošten i »Vinaarija-Vino 
plod« Šibenik. Susret traje tri dana. 
Nakon kušanja vina, ocjenjivanja 
njegove kvalitete, u nedjelju nave
čer bit će proglašeni najbolji proi
zvođači vina, na prvom mjestu babi- 
ća.

DUŠA U ETERU

U hidroelektrani Miljacka u če
tvrtak je pušten u pogon prvi suvre
meni sustav turbinske regulacije i 
upravljanja turbinom u Hrvatskoj. 
Uz direktora Brodarskog instituta.

Sedmorici policajaca PU Šiben
sko-kninske županije koji su osu
mnjičeni za nanošenje teških tjele
snih ozljeda s posljedicom smrti, 
prilikom uhićenja, talijanskog dr
žavljanina Ricarda Cettine, produ
ženje pritvor jer još uvijek nije goto
vo sudsko-medicinsko vještačenje. 
Državno odvjetništvo u Šibeniku 
odlučit će hoće li pritvor sedmorici 
osumnjičenih policajaca potrajati 
do 5. prosinca ili će optužnica pro
tiv njih biti podignuta ranije.

D
rugi studenoga 1968. godine svečano je s radom počeo Šibenski radio, a 
s emitiranjem programa sutradan. Radijski prostor nalazio se u Ulici Petra 
Grubišića, a program u trajanju od dva sata pripremalo je četvero djelatni
ka. Prva urednica bila je Asja Marotti. S vremenom povećavao se broj sati emiti

ranja programa, mijenjali su se urednici i novinari. Do prije nekoliko godina Radio 
Šibenik je bio jedini radijski medij na području grada i danas županije, dok s ra
dom nije počela i privatna radio stanica »Radio Ritam«. Županijski Radio Šibenik 
danas ima 14 zaposlenika, među kojima je samo pet novinara, a ostalo je tehni
čko osoblje. Kako bi mogli u informativnom dijelu pokriti cjelokupno područje 
Županije imaju nekoliko novinara vanjskih suradnika, kao i tehničkog osoblja.

Uz odašiljače na Kamenaru, koji pokriva grad i njegovu širu okolicu, Krtolin 
kojim se osigurava čujnost u zagorskom dijelu, ove .godine je instaliran i odaši
ljač na Žirju koji pokriva priobalno područje. Radio Šibenik ima dugu tradiciju i 
brojni žitelji ove županije ga redovito slušaju, što uostalom dokazuju i česta jav
ljanja u kontakt emisijama koje idu izravno u eter, kao što je »Privatno oko« utor
kom u prijepodnevnom programu. Tridesetu obljetnicu emitiranja programa 
glavnom i odgovornom uredniku županijskog Radio Šibenika Jakovu Terzanovi- 
ću i svim zaposlenicima tog dioničkog društva s ograničenom odgovornošću Če
stitale su brojne organizacije i građani. Čestitke su između ostalih uputili župan 
Šibensko-kninske županije Ivo Baica, gradonačelnik Šibenika Franko Čeko, pro
čelnica županijskog Ureda za prosvjetu, kulturu i šport Živana Podrug.

Radio Šibenik d.o.o. organizirat će svečanost u Gradskoj vijećnici 20. stude
noga u povodu obilježavanja trideset godina rada. K.R.

troškovi vađenja svih zatraž 
nih dokumenata za pristup 
nje natječaju. Nezaposleni tr 
že i nadoknadu, u visini sati 
ce minimalne plaće, za sva: 
započeti sat sudjelovanja r 
natječaju kao i nadoknadu tr 
škova javnog prijevoza od p 
dručne službe Zavoda za z 
pošljavanje do mjesta održ 
vanja natječaja. Peticijom i 
benska Udruga nezaposleni 
traži i od lokalne uprave i s; 
mouprave da nezaposlen 
osoba dobije besplatnu pra 
nu pomoć pri zaštiti svih sv, 
jih prava, oslobađanje od l 
ksa i pristojbi prilikom rješ. 
vanja svog statusa Lokaln 
uprava i samouprava treba! 
bi omogućiti, besplatno sudj' 
lovanje nezaposlenoj osobi n 
stručnim seminarima i orgar 
zirano doškolovanje ukolik 
48 mjeseci nije uspio dobiti pi 
sao u struci. Niti jedna hrva 
ska politička stranka, kažu n 
konferenciji za novinare od 
žanoj u petak, predstavnici š 
benske udruge nezaposleni] 
ne ostavlja dojam da s 
ozbiljnije bavi problemima n, 
zaposlenih niti na lokalnoj ni 
na državnoj razini. Međutin 
činjenica je da u Hrvatskoj p 
tako i u Šibeniku gdje je ev 
dentirano oko 11 tisuća neze 
poslenih, nezaposlenost prec 
stavlja organski dio privre 
dnog sustava te stoga treb: 
imati svoje mjesto i u djelokn. 
gu politike. U Udruzi naglaša 
vaju da nezaposlenost nij< 
prolazna pojava niti privre 
mena teškoća našeg društvi 
ona nije posljedica ni rata n 
pretvorbe već proizlazi iz go 
spodarskog sustava za koji sa 
mo se opredijelili.

U idućih petnaestak dam 
potpisi na peticiju za zakon 
sko uvođenje ustavnih pravi 
nezaposlenih koju organiziri 
šibenska Udruga nezaposle 
nih prikupljat će se u Ulici An 
te Starčevića ispred zgradi 
4b, ispred Hrvatskog zavodi 
za zapošljavanje - podružnici 
Šibenik i u prostorijama Druš 
tva inženjera i tehničara

S. GRUBlf


